
s lovo s tarostky —

Vážení spoluobčané, tentokrát citát ne-
použiji, jednoduše řeknu – začalo koneč-
ně více pršet, což jsme přivítali všichni, 
jak lesníci, zemědělci, ale i vodohospo-
dáři. Nedávno jsem se zastavila ve Vý-
zkumném ústavu lesního hospodářství 
a myslivosti a kolegové mi jednoznačně 

odpověděli. „Bylo by dobře, kdyby pršelo celý měsíc, po-
zvolna, ale stále, abychom se alespoň trochu přiblížili k nor-
málu a voda prostoupila do větší hloubky.“ 
 Některé studny a i vodní toky jsou téměř vyschlé. Ze sta-
tistiky, kterou si VÚLHM již léta dělá, je zřejmé, že počasí 
se mění v určitých periodách, které se opakují. Snad nějakou 
větší změnu zaznamenal letošní rok a to změnou v květno-
vém počasí, ale to se ještě všechno ukáže. 
 Někteří z vás se mě ptají, proč se vykácely stromy v areálu 
TJ Spartak. Odpověď je jednoznačná – stromy jsou napade-
ny kůrovcem a tím, že rostly na vyvýšenině, je zasáhl nedo-
statek vláhy a usychaly. Ale určitě se pokusíme najít řešení 
a vrátíme tam porost, který je zvyklý na tvrdší podmínky, 
které nás možná čekají. Prořezávat se začal i lesík podél cyk-
lostezky směrem na Dobrušku, kde je stejný problém. Stro-

my jsou také napadeny kůrovcem a usychají. Měla jsem mož-
nost mluvit s jeho majitelem a jeho představa je lesík udržet, 
upravit a vytvořit zde lesopark, který by sloužil k odpočinku 
nás všech. Je to moc hezká myšlenka, když si představím, že 
zde bude slyšet dětské štěbetání a maminky budou mít mož-
nost zase na chvilku někam utéct z ruchu města. Zároveň to 
však bude i hezké místo k procházkám pro všechny ostatní, 
kterým odpočinek na lavičce v lese udělá dobře, načerpají 
síly a pozvolna se pak budou vracet domů. Ostatně v těsné 
blízkosti bychom rádi vytvořili cestu, která povede ke křížku 
v poli, což je možnost další navazující procházky na hezké 
místo v Opočně. 
 Vodou jsem své vyprávění začala a také ho jí zakončím. 
Město Opočno má nový zdroj pitné vody, který je opravdu 
vydatný a voda z něj je kvalitní. To ostatně ukazují i rozbo-
ry, které se pravidelně dělají. Ale každá nová stavba s sebou 
nese i porodní bolesti, které se musí vychytat. Vyrovnávají se 
tlaky, voda se k vám posílá trochu jiným směrem a někdy se 
může stát, že se musí voda i na chvilku zastavit, aby došlo ke 
správnému přepojení. Ráda bych vás požádala o shovívavost 
s některými problémy, které jsou s tím spojené, a věřím, že se 
vše postupně vrátí k normálu. Přeji vám hezké dny. 
 Šárka Škrabalová, 
 starostka města Opočna
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Již pátý ročník běžeckých závodů Dětská míle proběhl v opočenském parku ve středu 8. května. Zúčastnilo se ho neuvěřitelných 171 malých běžců, 
kteří tentokrát běželi pro dobrou věc. Dobrovolné startovné pomůže malé Janičce statečně bojující s dětskou mozkovou obrnou. Vybraná částka dosa-
hující téměř 21 tisíc korun bude rodičům Janičky předána v sobotu 8. června v rámci akce Odpoledne s Františkem Kupkou. foto:  Luděk Kopecký



zprávy nejen z  radnice —

V Ý S L E D K Y  V O L E B 
D O  E V R O P S K É H O  P A R L A M E N T U

Výsledky hlasování v Opočně

Voliči 
v sezna-

mu

Vydané 
obálky

Volební 
účast 

v %

Ode-
vzdané 
obálky

Platné 
hlasy

% plat-
ných 
hlasů

2 517 812 32,26 812 807 99,38

č. Strana hlasů hlasů v %

1 Klub angažovaných nestraníků 0 0,00

2 Strana nezávislosti ČR 0 0,00

3 CESTA ODPOVĚDNÉ SPOLEČNOSTI 3 0,37

4 Národní socialisté 0 0,00

5 Občanská demokratická strana 116 14,37

6 ANO, vytrollíme europarlament 10 1,23

7 Česká str.sociálně demokrat. 29 3,59

8 Romská demokratická strana 0 0,00

9 Komunistická str.Čech a Moravy 42 5,20

10 Koalice DSSS a NF 2 0,24

11 SPR-Republ.str.Čsl. M.Sládka 5 0,61

12 Koalice Rozumní, ND 8 0,99

13 Volte Pr.Blok www.cibulka.net 4 0,49

14 NE-VOLIM.CZ 1 0,12

15 Pro Česko 1 0,12

16 Vědci pro Českou republiku 17 2,10

17 Koalice ČSNS, Patrioti ČR 1 0,12

18 JSI PRO?Jist.Solid.In.pro bud. 0 0,00

19 PRO Zdraví a Sport 3 0,37

21 Moravské zemské hnutí 1 0,12

22 Česká Suverenita 4 0,49

23 TVŮJ KANDIDÁT 2 0,24

24 HLAS 14 1,73

25 Koalice Svobodní, RČ 1 0,12

26 Koalice STAN, TOP 09 95 11,77

27 Česká pirátská strana 102 12,63

28 Svob.a př.dem.-T.Okamura (SPD) 101 12,51

29 ALIANCE NÁRODNÍCH SIL 0 0,00

30 ANO 2011 154 19,08

31 Agrární demokratická strana 2 0,24

32 Moravané 0 0,00

33 PRVNÍ REPUBLIKA 0 0,00

34 Demokratická strana zelených 6 0,74

35 BEZPEČNOST,ODPOVĚDNOST,SOLID. 2 0,24

36 Koalice Soukromníci, NEZ 3 0,37

37 Evropa společně 5 0,61

38 KONZERVATIVNÍ ALTERNATIVA 0 0,00

39 Křesť.demokr.unie-Čs.str.lid. 69 8,55

40 Alternativa pro Česk. rep.2017 4 0,49

Konečné výsledky (ČR) – rozdělení mandátů stranám
volební účast: 28,72%

ANO 6

ODS 4

Piráti 3

STAN+TOP 3

SPD 2

KDU-ČSL 2

KSČM 1

 zdroj: volby.cz
(pozn.: Z technických důvodů jsou názvy politických stran, poli-
tických hnutí a koalic v některých přehledech uváděny zkráceně.)

Z V E M E  V Á S  N A  Š E S T É  V E Ř E J N É 
Z A S E D Á N Í  Z A S T U P I T E L S T V A

Veřejné zasedání Zastupitelstva města Opočna proběhne v pon-
dělí 24. 6. 2019 od 18:00 v Kodymově národním domě. Program 
bude zveřejněn na výlepových plochách a webu města.  (red)

P O P L A T K Y  Z A  O D P A D Y  A  P S Y 
L Z E  N O V Ě  H R A D I T  K A R T O U

Na podatelně Městského úřadu v Opočně (v přízemí budovy) 
byl nainstalován terminál pro platbu platebními kartami. Jeho 
prostřednictvím je možné zaplatit poplatky za odpady a psy. 
Kromě běžných typů karet (VISA, MasterCard) je možné pla-
tit i prostřednictvím GooglePay a ApplePay.  (red)

Z  B A N K O M AT U  Č E S K É  S P O Ř I T E L N Y 
M Ů Ž E T E  V Y B Í R AT  I  B E Z K O N TA K T N Ě

Víte, že bankomat České spořitelny, umístěný v přízemí Měst-
ského úřadu v Opočně, můžete používat bezkontaktně? Stačí 
jen přiložit bezkontaktní platební kartu na příslušné místo 
a zadat PIN. Nemusíte tak vkládat kartu do bankomatu a uspí-
šíte tím vaši transakci. Bankomat samozřejmě funguje i klasic-
kým způsobem. (red)

O P O Č N O  c H c E  N A B Í D N O U T  N O V É 
M Í S T O  P O S L E D N Í H O  R O Z L O U Č E N Í

Město Opočno je jedno z nejkrásnějších měst Královéhradec-
ké kraje s bohatou historií a jedinečnou atmosférou. Máme 
zde bohatou infrastrukturu, koupaliště, zimní stadion a řadu 
dalších sportovišť na vysoké úrovni, množství kulturních pa-
mátek, zámek a mnoho jedinečných míst. Nemáme však žád-
né místo pro poslední rozloučení, pokud pomineme kostely. 

V minulosti se někteří občané zajímali o možnost uspořádat 
obřad posledního rozloučení v nějakém vhodném a důstoj-
ném prostoru v Opočně, ale bohužel jsme žádné takové nena-
šli. Až v nedávné době jsme se rozhodli opravit nejprve kap-
ličku v Čánce, kde se konají i bohoslužby, a následně kapličku 
na hřbitově v Opočně, kde by mohlo vzniknout právě takové 
důstojné místo pro poslední rozloučení s našimi blízkými. 
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Po opravě stavby jsme požádali o zřízení přípojky nízkého na-
pětí, což je zatím naplánováno na konec letošního roku, a za-
čali jsme se zařizováním interiéru. V tuto chvíli jsou nainsta-
lovány lavice a následovat bude osvětlení, katafalk a výzdoba 
celého prostoru.

Kaplička na opočenském hřbitově. foto: archiv MěÚ Opočno

 Pokud se nám vše podaří a ČEZ dodrží podmínky smlou-
vy, mohla by kaplička na hřbitově sloužit pro smuteční obřady 
již od příštího roku. Vyprovodit své blízké na poslední cestu je 
vždy smutné, ale tím spíš si tato událost zaslouží důstojné a je-
dinečné místo, pokud možno tam, kde člověk prožil svůj život.
 Mgr. Renáta Černá, tajemnice MěÚ Opočno

Z E Ď  Z Á M E c K É H O  PA R K U  D O S TA N E 
N O V Ý  K A B ÁT .  H O T O V O  B Y  M Ě L O 

B Ý T  D O  K O N c E  Č E R V E N c E 

Zeď na Kupkově náměstí už si opravu opravdu zasloužila.
 foto: archiv redakce

Podle informací kastelána Státního zámku Opočno Mgr. To-
máše Kořínka bude provedeno odstranění nejvíce poškoze-
ných částí omítky a chemické a mechanické očištění zbývají-
cích částí. Dále budou doplněny chybějící jádrové vrstvy, celý 
povrch bude přepracován, sjednocen a jednotně natřen vápen-
ným nátěrem. V rámci prací budou také doplněny či vyměněny 
prejzy na zakončení cimbuří. Celková cena opravy dosáhne 
částky přibližně půl milionu korun a je v plné výši hrazena 
z rozpočtu opočenského zámku. Hotovo by podle kastelána 
mělo být do 31. července tohoto roku. (red)

D Ě T S K Á  H Ř I Š TĚ  M AJ Í  N OV É  PRV K Y. 
D Í K Y  Š KO D OVc E  V ZN I K Á  V  S E V E R N ÍM 

S E K TO RU  DA L Š Í  –  wO R KO U TOV É

Tento rok přinese dětem radost hned na několika místech 
Opočna. V květnu proběhla výměna dvou herních prvků 
na hřišti u mateřské školy. Dřevěná houpačka a sestava 
se skluzavkou měla svá nejlepší léta již za sebou, a proto 
byly nahrazeny bezúdržbovými kovovými prvky. Také děti  
v Podzámčí jistě zaznamenaly, že jim na hřišti přibylo nové 
pružinové houpadlo ve tvaru letadla.  V těchto dnech vyrůs-
tá v severním sektoru workoutové cvičiště s parkourový-
mi prvky, které bylo celé financováno z prostředků Škoda 
Auto Kvasiny.

Věřím, že se zde budou scházet teenageři a mladí sportovci, 
kterým je tento druh pohybu blízký a na chvíli je vytrhne ze 
spárů počítačů a mobilů. Všichni jste zváni na slavnostní ote-
vření, které proběhne v neděli 16. června v dopoledních hodi-
nách. Přijďte obdivovat cviky a triky v podání profesionálů, 
kteří všem začátečníkům rádi poradí, jak s tímto sportem za-
čít. Na přítomné čekají také soutěže o věcné ceny. 
 V bezprostřední blízkosti tohoto cvičiště, za přispění stejné-
ho investora, se začala stávající kupa hlíny přetvářet na mís-
to s pracovním názvem „hrouda“. Bude zde umístěna 4,5 m 
dlouhá nerezová skluzavka, děti budou moci zdolávat schodi-
ště z klád a pařezů, prolézat tunel z betonových skruží nebo si 
zaskákat panáka. Během června bude potřeba, aby se svah za-
zelenal, proto bych touto cestou chtěla požádat rodiče a všech-
ny děti, aby umožnili trávě vyklíčit a růst. Hrouda jistě najde 
uplatnění i v zimě, kdy se zde ti nejmenší budou moci prohánět 
na pekáčích. 
 Během letních prázdnin proběhne také rekonstrukce spor-
tovišť u Základní školy Opočno, budovy čp. 313. Zastaralé 
torzo hřiště a tréninkové místo skoku dalekého vystřídají mo-
derní sportoviště s pryžovým povrchem a za budovou školy 
vyroste i místo pro nácvik vrhu koulí. 
 V minulém roce jsme bohužel zaznamenali případ, kdy se 
někteří Opočeňáci nestydí škodit a ničit vybavení na těchto 
místech, která mají dělat radost a přinášet zábavu. 
 Domečky na hřišti vedle mateřské školy zářily „novotou“ 
jen několik málo dní a našli se tací nenechavci, kteří na kousky 
roztrhali šindelovou střechu a poházeli ji po trávníku spolu se 
slaměným plotem, který se zde také příliš dlouho neohřál. 
 Asi není překvapením, že takovou spoušť nezpůsobily malé 
děti, ale náctiletí mladíci. I z tohoto důvodu jsme již požádali 
Městskou policii z Dobrušky, aby tato místa hlídala a pokud se 
takové vandalství bude opakovat, budou z toho vyvozeny pat-
řičné důsledky. 
 Na všech výše jmenovaných místech budou umístěny Pro-
vozní řády, které je třeba dodržovat a respektovat, a to nejen 
z důvodu vlastní bezpečnosti, ale také právě proto, aby nově 
vybavená hřiště a nová sportoviště mohla ještě dlouho dělat 
radost nám všem.  Jana Mudrochová,
 referentka odboru majetku a rozvoje města MěÚ Opočno

S L E D U J T E  D Ě N Í  V  O P O Č N Ě  TA K É 
N A  f A c E B O O K U
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D E S A T E R O  P R O  Z Á J E M c E  O  P Ř I J E T Í 
D O  O P O Č E N S K É H O  D O M O V A 

P R O  S E N I O R Y  J I T Ř E N K A

Často se jako zaměstnanci domova setkáváme s dezin-
formacemi, které kolují mezi veřejností ohledně přijetí 
do Domova pro seniory Jitřenka. Jak tedy správně po-
stupovat, chcete-li si vy nebo váš blízký podat žádost do 
Domova Jitřenka?

1. Kontaktujte sociální pracovnici Bc. Janu Čepelkovou, 
nejlépe si domluvte schůzku předem na tel. č. 773 606 
351. Žádosti do domova nemáme na webových strán-
kách, protože před vydáním formuláře žádosti je nutný 
pohovor (minimálně telefonický). 

2. Dojdete-li po pohovoru k výsledku, že je podání žá-
dosti vhodné, pak zajistíte vyplnění dvou formulářů – 
Žádosti o přijetí a aktuální lékařské zprávy. Formulář 
musí být podepsán žadatelem o umístění nebo jeho 
opatrovníkem. 

3. Nejsou-li zjištěny překážky k podání žádosti, dané zá-
konem, je žadatel písemně vyrozuměn o přijetí žádosti 
a zařazení do pořadníku. 

4. Není-li možné zařadit žádost do pořadníku např. z dů-
vodu, že žadatel nepatří mezi cílovou skupinu občanů, 
které má své služby domov poskytovat (např. osoby 
mladší 55 let, osoby s mentálním postižením, duševním 
onemocněním, které vyžaduje pobyt ve specializova-
ném zařízení), sociální pracovnice vystaví na žádost 
žadatele potvrzení o odmítnutí a poradí mu, na jaké jiné 
instituce se může obrátit k řešení své situace. 

5. Volné místo zpravidla není k dispozici, žadatel je zařa-
zen do pořadníku a čeká na uvolnění vhodného místa. 
Žadatelé jsou přijímáni jak z domácího prostředí, tak 
z léčeben dlouhodobě nemocných a nemocnic. 

6. Pro rychlost přijetí není rozhodující délka podání žá-
dosti, ale mnoho dalších okolností: místo bydliště ža-
datele (přednostně jsou přijímáni žadatelé z Opočna 
a obcí, které se finančně podílí na provozních nákla-
dech domova), nepříznivá sociální situace (zejména 
se hodnotí co nejvyšší potřeba zdravotních a soci-
álních služeb, o kterých může vypovídat i výše pří-
spěvku na péči), zdravotní a psychický stav žadatele 
a schopnost kolektivního soužití (zejména u dvojlůž-
kových pokojů). 

7. Rychlost přijetí není možné ovlivnit sponzorským da-
rem od žadatele ani rodiny. Zohledněni jsou však žada-
telé z obcí, které nesou odpovědnost za své občany a při-
spívají na provoz domova. 

8. Čekací dobu nejsme schopni nikdy sdělit, nebombar-
dujte nás prosím dotazy, jak dlouho se čeká na umístění, 
nejsme schopni tuto informaci vypočítat. 

9. Žádné vstupní poplatky nejsou od žadatelů vyžadovány, 
a to ani před nástupem do domova, ani v průběhu poby-
tu. Držíme se striktně úhradové vyhlášky a postupuje-
me vždy v souladu s platnou legislativou. 

10. Máte-li jakékoli dotazy nebo nejasnosti, obracejte se pro-
sím telefonicky na sociální pracovnici Bc. Janu Čepelko-
vou. Informace a kontakty najdete i na našich webových 
stránkách www.socialni-sluzby-mesta-opocna.cz.  

 Mgr. Kamila Vilímková, 
 ředitelka Sociálních služeb města Opočna

N E B O J T E  S E  S V Ě Ř I T , 
Ž E  V Á S  P A R T N E R  B I J E !

Bojíte se partnera? Psychicky vás týrá, fyzicky napadá? 
Neváhejte, obraťte se s důvěrou na intervenční centrum 
Oblastní charity Hradec Králové, kde vám mohou pomoci. 
Nečekejte, až bude ještě hůř. 

Facky, pohlavky, kopance, křik, podezírání, ponižování, 
žárlivé scény, i tak bohužel může vypadat partnerský vztah. 
Láska, přátelství, důvěra, která dva lidi spojila, se v průběhu 
dnů, týdnů, roků mění v bolestnou nenávist, strach o sebe, 
milované děti. 
Hezký život, po kterém každý touží a chce mít, se mění v pou-
hé přežívání dní v úzkostech a v obavách, co zase přijde. In-
tervenční centrum pro osoby ohrožené domácím násilím se 
problematikou násilí ve vztazích zabývá již od roku 2007. 
 O pomoc žádají většinou ženy. Zklamané, zoufalé, zmláce-
né, dlouho věří, že se vše nějak ve vztahu urovná a jejich part-
ner bude opět tím laskavým a pozorným manželem. I jejich 
trpělivost, či upřímná obava jejich blízkého, který si všímá, že 
není něco v pořádku, má své hranice. Přijdou, zavolají, napíší. 
V tu chvíli již nejsou na svůj problém samy. 
 Společně s pracovnicemi intervenčního centra nachází 
v rámci návštěv v zařízení opět samy sebe. Nachází pomoc 
a velkou podporu a sílu vybojovat si své místo na slunci, aby 
mohly začít znovu a jinak. Ženy získávají zpět jistotu, že mají 
ve své blízkosti kolem sebe lidi, kteří je mají rádi a kteří jim mo-
hou být oporou, třebaže do té chvíle si ani neuvědomovaly, ko-
lik blízkých je jim ochotno pomoci. Nachází svoji vnitřní sílu, 
své lidské hodnoty, váží si samy sebe. 
 Díky pomoci intervenčního centra většina z nich dnes žije 
spokojeným životem, v lásce a bezpečí. Pokud i vy máte strach, 
neváhejte, nikdo nemá právo někomu ubližovat. 
 Více informací na www.charitahk.cz, 774 591 383. 

D O B R U Š S K Á  f A R N Í  c H A R I T A 
N A B Í Z Í  S L U Ž B U  O S O B N Í  A S I S T E N c E 

Již osmým rokem v Dobrušce a jejím blízkém okolí pomá-
háme lidem, kteří z důvodu věku, chronického onemoc-
nění nebo zdravotního postižení potřebují pomoc jiné 
osoby. 

Poskytujeme terénní sociální službu osobní asistence v do-
mácnostech uživatelů, tedy v prostředí, které důvěrně znají. 
Mají jistotu známého místa, ke kterému je poutají vzpomínky 
a osobní věci. Služba pomáhá nejen uživateli, ale i pečujícím 
osobám z kruhu rodiny. Díky pomoci někoho dalšího nejsou 
v tíživé situaci sami. 
 Nejen starší osoby, ale i mladší lidé se cítí osamoceni a bez-
mocní, pokud zůstanou doma sami, bez pomoci, často upoutá-
ni na lůžko. Osobní asistentka se stává nejen dobrým pomoc-
níkem, ale také společníkem, zpovědníkem a rovněž přítelem. 

Zajišťujeme tyto základní činnosti:
 − pomoc při zvládání běžných úkonů péče o vlastní osobu (např. 

pomoc při podávání jídla a pití, při oblékání a svlékání, při sa-
mostatném pohybu, při přesunu na lůžko nebo vozík apod.)

 − pomoc při osobní hygieně (např. mytí rukou, pomoc při po-
užití WC)
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 − pomoc při zajištění stravy (např. pomoc při přípravě jídla 
nebo pití)

 − pomoc při zajištění chodu domácnosti (např. pomoc s údrž-
bou domácnosti a osobních věcí, při nákupu)

 − výchovné, vzdělávací a aktivizační činnosti (např. luštění 
křížovek, předčítání, hraní společenských her atd.)

 − zprostředkování kontaktu se společenským prostředím 
(např. doprovázení k lékaři, na zájmové a volnočasové  
aktivity)

 − pomoc při uplatňování práv, oprávněných zájmů a při ob-
starávání osobních záležitostí (např. jednání na úřadech)

Více informací o osobní asistenci a zavedení služby se dozvíte 
na našich webových stránkách dobruska.charita.cz nebo na 
telefonním čísle +420 777 877 475. 
 Bc. Teresa Jiroušková, sociální pracovnice 

P O Č A S Í  V  O P O Č N Ě  –  D U B E N  2 0 19

Průběh počasí v Opočně je sledován automatickou meteo-
rologickou stanicí v areálu Výzkumné stanice pěstování lesů 
(VÚLHM Strnady) s hodinovými termíny zápisu měření. 
Srážky jsou rovněž měřeny klasickým srážkoměrem (poloha 
stanice: nadmořská výška 268 m, SZŠ 50°16'7.558"N, VZD 
16°6'30.534"E).
 V dubnu 2019 byl průměr naměřených teplot vzduchu 2 m 
nad terénem 10,6 ºC, což je teplota blízká dubnovému průmě-
ru (10,1 ºC pro období 2001 až 2019). 
 Celkový srážkový úhrn v dubnu 2019 činil 32,6 mm a ve 
sledovaném období byl z úhrnů dubnových srážek sedmý nej-
vyšší. Průměrný úhrn srážek zde je 25,6 mm (data 2001 až 
2019).
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Teploty vzduchu 200 cm nad zemí a srážky 
v areálu Výzkumné stanice Opočno v dubnu 2019
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  Hodinový průběh teplot vzduchu a denní úhrny srážek ve 
sledovaných časových termínech uvádí graf. Z průběhu teplot 
jsou patrné nejvyšší teploty koncem měsíce (25. 4. až 26,3 ºC 
a 26. 4. až 26,4 ºC). Mrazy se zde vyskytly 2. 4. (-3,3 ºC), 12. 4. 
(-0,9 ºC) a 16. 4. (-2,8 ºC). 
 Nejvíce srážek spadlo 29. 4. (24,8 mm), dále pak 30. 4.(4,6 
mm). Celkově byl duben 2019 kromě posledních dvou dnů vel-
mi suchý, téměř beze srážek.                     
     Zpracoval Ing. Vratislav Balcar, CSc.
Výzkumný ústav lesního hospodářství a myslivosti, v. v. i., 
 Výzkumná stanice Opočno

z jednání  rady —

Rada města č. 11/2019 (15. 4. 2019)

 − Rada města Opočna schválila úplnou uzavírku silnice  
č. II/320 v úseku Záhornice – Přepychy, která bude v termínu 
od 13. 5. 2019 do 13. 9. 2019, a navrženou objízdnou trasu, 
která je vedena zastavěným územím města Opočna s tím, že ve 
dnech konání tradiční opočenské pouti Porcinkule bude hlav-
ní silnice přes Kupkovo náměstí a část Nádražní a Dobrušské 
ulice uzavřena a objízdná trasa bude vedena přes ulici Na Oli-
vě, směrem na Pohoří, přes Pulice do Dobrušky, kde se napojí 
na Opočenskou ulici a bude pokračovat na obchvat Dobrušky. 
Vozidla jedoucí do Semechnic pojedou po silnici č. II/298 do 
Opočna na křižovatku se silnicí č. III/29840 u hřbitova, a bu-
dou pokračovat směrem na Semechnice. 35 124. 

 − Rada města Opočna schválila přijetí peněžních prostředků ve 
výši 32.900 Kč z dotačního programu Královéhradeckého kra-
je za účelem realizace preventivního projektu Zážitková pre-
vence pro žáky ZŠ Opočno 2018/2019. 

 − Rada města Opočna rozhodla o uzavření smlouvy o dílo na re-
novaci pomníku Rudolfa Skuherského na Olšanských hřbito-
vech v Praze. Smlouva bude uzavřena se společností AKANT 
ART v.o.s. 

 − Rada města Opočna schválila užívání veřejného prostranství 
před budovou čp. 137 na Kupkově náměstí – restaurace „Nam“ 
(hotel Holub), za účelem umístění letní předzahrádky o rozmě-
rech 10 m2, bez pevné konstrukce, ze stolů a lavic za podmí-
nek, že nebude více zužován profil chodníku, kola návštěvníků 
restaurace nebudou bránit volnému užívání chodníku a po 22. 
hodině nebude rušen noční klid. Porušení těchto podmínek 
může vést ke zrušení užívání veřejného prostranství. 

 − Rada města Opočna nemá připomínky do řízení o posouze-
ní vlivu na životní prostředí pro stavbu Průmyslového parku 
Opočno. 

 − Rada města Opočna schválila předložený návrh Smlouvy 
o právu stavby inženýrské sítě a omezení užívání nemovitosti 
č. 9/50/19/0080/MA/F se Správou silnic Královéhradeckého 
kraje, ve věci stavby splaškové kanalizace v Čánce. 

 − Rada města Opočna schválila předložené znění Smlouvy o za-
jištění projektové dokumentace a územního rozhodnutí na ka-
nalizační přípojky a souhlas s umístěním přípojek na budoucí 
kanalizační řad v Čánce. 

 − Rada města Opočna schválila výběr dodavatele vrat k budo-
vě TJ Sokol na Kupkově náměstí v Opočně. Případnou žádost 
o dotaci na dofinancování těchto vrat musí TJ Sokol podat na 
předepsaném formuláři. Následně žádost o dotaci projedná za-
stupitelstvo města. 

Rada města č. 12/2019 (29. 4. 2019)

 − Rada města Opočna podpořila konání akce Mistrovství ČR 
a SR v silniční cyklistice v roce 2020 v Opočně. Další nezbytná 
rozhodnutí budou předmětem příštích jednání rady a zasedání 
zastupitelstva. 

 − Rada města Opočna vzala na vědomí informaci o úspěchu Ma-
teřské školy Opočno a titulu „Zdravá školní jídelna“. 

 − Rada města Opočna schválila poskytnutí dotace ve výši 5.000 
Kč Českomoravskému svazu hokejbalu. Dotace bude urče-
na na náklady související s uskutečněním Turnaje krajských 
výběrů U13 v hokejbale, který proběhne v Opočně ve dnech  



22.–23. 6. 2019. Rada města schvaluje poskytnutí parkovací 
plochy na Kupkově náměstí pro dopravní prostředky zúčastně-
ných týmů a organizátorů. Starostka města převezme záštitu 
nad touto akcí. 

 − Rada města Opočna rozhodla podat žádost o dotaci na akci Ka-
nalizace Čánka do dotačního programu na podporu místních 
částí obcí do účelu č. 1 na Občanskou vybavenost, veřejná pro-
stranství a infrastrukturu. 

 − Rada města Opočna schválila zadávací dokumentaci na výběr 
dodavatele stavby „Chodník v ulici Na Olivě“. Zároveň schváli-
la seznam společností, které budou obeslány a komisi pro ote-
vírání a hodnocení nabídek. Pozn.: město Opočno získalo dota-
ci na tuto stavbu od Státního fondu dopravní infrastruktury ve 
výši 85 % uznatelných nákladů, tj. 3.972.000 Kč. Realizace by 
měla proběhnout ještě v letošním roce. 

 − Rada města Opočna bere na vědomí informaci o špatném stavu 
kolumbária a souhlasí s přípravou podkladů pro výstavbu no-
vého. Ta bude naplánována na dobu po dokončení stavby ob-
chvatu a rekonstrukce komunikací přes město. 

 − Rada města Opočna schválila uzavření smlouvy o dotaci na 
provoz informačního centra pro rok 2019 č. 19CRG04-0021 od 
Královéhradeckého kraje. Smlouva je poskytována v režimu de 
minimis. 

Rada města č. 13/2019 (6. 5. 2019)

 − Rada města Opočna schválila objízdnou trasu přes Opoč-
no v souvislosti s opravou železničního přejezdu v Pohoří. 
Objízdná trasa povede pouze okrajovou částí města a bude 
max. po dobu dvou dnů. 

 − Rada města Opočna schválila, aby uchazeči, kteří se při-
hlásili do konkurzního řízení na ředitele Záklandní školy 
Opočno, dostali možnost doplnit chybějící náležitosti svých 
přihlášek a aby byli všichni přihlášení uchazeči pozváni 
k pohovoru před konkurzní komisi. 

 − Rada města Opočna schválila zahraniční cestu do polského 
Opoczna, která se uskuteční ve dnech 29. až 31. 5. 2019. 

Rada města č. 14/2019 (15. 5. 2019)

 − Rada města Opočna schválila poskytnutí daru ve výši 1.500 
Kč společnosti Prima Vizus, o.p.s. na preventivní vyšetření 
zraku předškolních dětí. 

 − Rada města Opočna schválila záměr na pronájem garáže 
na pozemku parc. č. 865/5 v obci Opočno, katastr. území 
Opočno pod Orlickými horami. 

 − Rada města Opočna rozhodla zadat veřejnou zakázku na 
akci Modernizace strojovny a zdroje tepla v základní škole, 
budovy čp. 11, Opočno, za cenu 1.069.369 Kč vč. DPH firmě 
CVEJN s.r.o. Nové Město nad Metují. 

 − Rada města Opočna schválila uzavření smlouvy na nový 
web se společností WEBHOUSE, s.r.o., na základě cenové 
nabídky – varianta č. 1. 

 − Rada města Opočna vzala na vědomí poskytnuté informace 
k novému grafickému vizuálu města. S tímto návrhem bu-
dou seznámeni i zastupitelé města. 

 − Rada města Opočna jmenovala do funkce vedoucího odboru 
výstavby Městského úřadu Opočno nového pracovníka, kte-
rý byl vybrán na základě výběrového řízení, a to k 1. 6. 2019. 

 − Rada města Opočna pověřila vedoucího odboru majetku 

a rozvoje města převzetím pozemku (horní cesta) od spolku 
Kolonie zahrádkářů Opočno. Dále rada města upozorňuje, 
že stávající oplocení kolonie musí být do budoucna odstra-
něno, a to na základě písemné výzvy ze strany města Opoč-
na. Do doby zahájení realizace stavebních prací v tomto 
území může být cesta užívána jako doposud. Upozorňuje 
však, že není zařazena do sítě místních komunikací, ale jed-
ná se o veřejně nepřístupnou účelovou komunikaci. 

 − Rada města Opočna rozhodla o uzavření smlouvy na výkon 
Koordinátora bezpečnosti a ochrany zdraví při práci na akci 
Rekonstrukce koupaliště Broumar se společností DABONA 
s.r.o. z důvodu dobrých referencí a dobrých zkušeností z mi-
nulých zakázek. Předložené cenové nabídky byly srovnatelné. 
Na příštím jednání rady města bude předložen návrh smlouvy. 

 − Rada města Opočna vzala na vědomí seznam kapel, které 
budou vystupovat na akci Porcinkule – jarmark 2019 (pá-
tek: Jelen, Mňága a Žďorp, Čí je to vina?, sobota: Monkey 
Busines, Nirvana revival, neděle: Blue Brothers, Vašo Patej-
dl) a požaduje, aby v pátek bylo na hudební vystoupení kapel 
vybíráno vstupné. V sobotu a v neděli bude vstup na Trčkovo 
náměstí volný, pouze za dobrovolné vstupné. 

 − Rada města Opočna rozhodla objednat u firmy Michal Ště-
pán, Střechy od A do Z, Přepychy, rekonstrukci střechy Ha-
sičské zbrojnice v Čánce dle předložené cenové nabídky. 

 − Rada města Opočna schválila zadání nákupu energií na ko-
moditní burze na 24 měsíců. 

 − Rada města Opočna vzala na vědomí požadavek na vyba-
vení koupaliště v Opočně zařízením pro imobilní občany 
s vyšší mírou postižení. Rada města považuje stávající ná-
vrh řešení přístupu osob s omezenou schopností pohybu do 
bazénu za dostačující, ale předloží tento požadavek zastupi-
telům města k dalšímu projednání a zvážení. 

 − Rada města Opočna schválila uzavření smlouvy o realizaci 
překládky sítě elektronických komunikací č. HK 2019_0030, 
která souvisí s přípravou realizace parkoviště před Mateř-
skou školou Opočno. 

 − Rada města Opočna schválila Provozní řád workoutového 
cvičiště.  Mgr. Renáta Černá, tajemnice MěÚ Opočno

z jednání zastupitelstva —

Zastupitelstvo města č. 5/2019 (29. 4. 2019)

 − Zastupitelstvo města Opočna schválilo Obecně závaznou 
vyhlášku č. 1/2019 o místním poplatku za užívání veřejného 
prostranství. 

 − Zastupitelstvo města Opočna rozhodlo neprodávat pozemek 
parcelní č. 427 – ostatní plocha v obci Čánka, k. ú. Čánka. 

 − Zastupitelstvo města Opočno schvaluje podání žádosti 
o převod pozemku parc. č. 1571 – orná půda – o výmě-
ře 1719 m2 a pozemek parc. č. 1572 – trvalý travní porost 
– o výměře 169 m2 v obci Opočno, k. ú. Opočno pod Orlic-
kými horami, na město Opočno a pověřuje starostku pod-
pisem všech dokumentů a listin souvisejících s převodem 
pozemku parc. č. 1571 – orná půda – o výměře 1719 m2 
a pozemek parc. č. 1572 – trvalý travní porost – o výměře 
169 m2 v obci Opočno, k. ú. Opočno pod Orlickými horami, 
mezi městem Opočnem a Českou republikou – Státním po-
zemkovým úřadem. 

 − Zastupitelstvo města Opočna schválilo zvýšení příspěvku 
na provoz na rok 2019 pro Sociální služby Města Opočna 
o 4.000 Kč. Dále zastupitelstvo města Opočna schválilo 
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zvýšení příspěvku na provoz na rok 2019 pro Základní ško-
lu Opočno o 35.000 Kč. A dále zastupitelstvo města Opočna 
schválilo zvýšení příspěvku na provoz na rok 2019 pro Ma-
teřskou školu Opočno o 19.000 Kč. Pozn.: jedná se o částky, 
kterými přispěly okolní obce na provoz těchto zařízení. 

 − Zastupitelstvo města Opočna schválilo převod finančních 
prostředků z fondu oprav Bytového družstva Podzámčí 
do fondu oprav Společenství vlastníků jednotek bytového 
domu čp. 680 Opočno. 

 Mgr. Renáta Černá, tajemnice MěÚ Opočno

společenská  kronika  —

H E J T M A N  O c E N I L  V Ý Z N A M N É 
O S O B N O S T I  R E g I O N U .  B Y L I  M E Z I 

N I M I  I  O P O Č E Ň Á c I

Hejtman Jiří Štěpán ve středu 8. května předal Záslužné 
medaile Královéhradeckého kraje členům integrovaného 
záchranného systému a Pamětní medaile hejtmana vý-
znamným osobnostem regionu. Mezi oceněnými byly také 
osobnosti z Opočna. 

Oceněné opočenské osobnosti
Luboš Sluka za přínos české hudbě a reprezentaci Královéhra-
deckého kraje v Česku i zahraničí – Hudební tvorba Luboše Slu-
ky významně přispívá ke zvyšování povědomí o Královéhra-
deckém kraji v tuzemském i mezinárodním měřítku. Jeho dílo 
spjaté s rodným krajem je rozsáhlé, žánrově různorodé a do-
minuje v něm komorní hudba. Ta navazuje na tradice největ-
ších klasiků jako jsou Josef Suk či Bohuslav Martinů a přitom 
nepodléhá jejich vlivu a zůstává samostatná a originální. Velký 
ohlas má Slukova tvorba pro děti či hudba pro filmy, divadel-
ní inscenace nebo seriály. Mezinárodní astronomická unie po 
něm dokonce pojmenovala nově objevený asteroid.

Milič Světlík přebírá ocenění od hejtmana Královéhradeckého 
kraje Jiřího Štěpána.  foto: archiv Královéhradeckého kraje

Milič Světlík za celoživotní a obětavou péči o pacienty – Doktor 
Milič Světlík věnoval svůj profesní život péči o nemocné. Jako 
řadový lékař a později primář chirurgického oddělení v opo-
čenské nemocnici poskytoval zdravotní péči na špičkové úrov-
ni a nezapomínal ani na lidskost a vlídnost k pacientům. Když 
skončil práci chirurga, našel Milič Světlík místo v Domácím 
hospici Setkání, kde nadále pomáhá zdejším pacientům. Je 
to člověk, který má vždy po ruce slova podpory, humor a nad-
hled. V hospici pracuje dobrovolně bez nároku na mzdu.

Miloň Čepelka za humor a radost, kterou celý život rozdává 
i v Královéhradeckém kraji – Miloň Čepelka stál u zrodu legen-
dárního Divadla Járy Cimrmana a v jeho divadelních rolích do-
sud ztvárňuje nezapomenutelné postavy, které se dnes již staly 
téměř součástí lidové kultury. Kromě herectví se také věnuje 
psaní televizních a rozhlasových her, pohádek, básní, písní, 
novel a povídek, ve kterých spojuje svůj jedinečný cit pro český 
jazyk s jemným humorem.  (red)
 (zdroj textů k jednotlivým osobnostem: 
 webové stránky Královéhradeckého kraje)

S velikou lítostí jsme přijali zprávu o náhlém úmrtí pana 
Jaroslava Černého.
 Všichni jsme ho znali jako věrného diváka, posluchače  
a hlavně dokumentaristu s kamerou, který nikdy nechyběl 
na žádné akci.
 Byl také vášnivým cvičitelem jógy a vyznavačem zdra-
vého životního stylu.
 V neposlední řadě byl milovníkem rostlinek a kytiček, 
které šlechtil, a do kterých ve svém zahradnictví vkládal 
svoji neutuchající energii.
 Byl stále usměvavým a dobře naladěným člověkem a ta-
kovým i zůstane v našich vzpomínkách.
 Upřímnou soustrast celé rodině.
 za město Opočno Šárka Škrabalová, starostka

V ý Z N A M N é  J u B I L e u M  O S L A V I L I :
Věra Javůrková  25. 4. 1924
Květoslava Stodůlková  4. 5. 1939
Jaroslav Nejman  15. 5. 1924
 Srdečně gratulujeme!

z  opočenských škol  —

P R O  Z Á K L A D N Í  Š K O L U 
S E  N A S B Í R A L O  2 6  T U N  P A P Í R U

Jako každý rok proběhla i v letošním školním roce soutěž ve 
sběru papíru. Za celý letošní školní rok žáci (samozřejmě s vel-
kým přispěním rodičů, prarodičů a dalších) nasbírali úctyhod-
ných 26.000 kg, za které přibylo na účet Spolku rodičů a přátel 
školy přes 36.000 Kč. Za tyto peníze pojedou nejlepší sběrači 
společně s borci jednotlivých tříd na výlet do Krkonoš a každá 
ze tří nejúspěšnějších tříd obdrží na třídní výlet 2.000 Kč. Ještě 
jednou všem zúčastněným velice děkujeme!
 Mgr. Pavel Koudelka, ZŠ Opočno

P Ř I J Ď T E  S E  L E T N Ě  N A L A D I T

Rok 2019 jsme přivítali novoročním koncertem. Jaro – jak jinak 
– koncertem jarním. Ani létu nezůstaneme nic dlužni. Na jeho 
začátek jsme připravili koncert absolventů. Nechte se tedy vtáh-
nout do slunečných dní tím nejlepším, co vám naši absolventi 
předvedou. Jejich koncert proběhne ve čtvrtek 20. června od 19 
hodin v zámecké obrazárně. Věříme, že hudba v jejich podání 
bude krásným přivítáním letních dní a zároveň rozloučením se 
školním rokem. Přejeme vám všem krásné léto! ZuŠ Opočno
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z p r á v y  z  k n i h o v n y  —

K N I H A  P R O  T E N T O  M Ě S Í c

Alena Mornštajnová: Tiché roky
Bohdana je uzavřená dívka, která žije pouze 
s mrzutým otcem a dobrosrdečnou, ale pod-
dajnou Bělou. Trápí ji napětí v domě a také 
tajemství, které ji nepřestává vrtat hlavou: 
Proč ji těžce nemocná babička při poslední 
návštěvě v nemocnici oslovila „Blanko“?
 Vedle toho se odvíjí příběh Svatopluka 

Žáka, oddaného komunisty, který celý svůj život zasvětil bu-
dování socialismu, lásce ke své ženě a dceři, jejíž budoucnost 
měla být stejně zářivá jako hvězda na rudém praporu. Jenže 
jak se říká: Chcete-li Boha rozesmát, řekněte mu o svých plá-
nech. A tak se v jednom okamžiku oba příběhy slijí do jednoho 
a ukáže se, že nic není takové, jak se doposud zdálo, a už vůbec 
ne takové, jaké by to být mělo. 
 Nový román Aleny Mornštajnové je odlišný od předchozích. 
Nejedná se o velké historické téma, nýbrž o intimní rodinné 
drama, kde hlavní roli nehrají velké dějiny, ale náhody a lidské 
charaktery. Stejně jako u románu Hana však jde o silný, strhu-
jícím způsobem vyprávěný příběh, který si čtenáře podmaní 
od první do poslední stránky. 

K N I Ž N Í  N O V I N K Y

Oddělení pro dospělé
– Katarína Gillerová: Dotkni se mě, lásko 
  Román pro ženy. 
– Robert Bryndza: Smrtící tajnosti. Detektivní román. 
– Nora Roberts: Když přijde soumrak. Román pro ženy. 
– Martin Goffa: Primární důvěra – úhel pohledu 
  Detektivní román. 
– Zdeněk Grmolec: Císařský kurýr Marie Terezie
  Historický román.
– Samuel Bjørk: Clona. Detektivní thriller. 
– Anne Jacobs: Venkovské sídlo. Historická rodinná sága. 
– Dominik Dán: Na podpatcích. Detektivní román. 
– Hana Marie Körnerová: Znamení hada
  Historický román pro ženy. 
– Michelle Obama: Můj příběh. Autobiografie. 
– Radek Jaroš: Hory shora – příběhy ze sedmi osmitisícovek 
  Populárně-naučná publikace. 

Oddělení pro děti
– Rebecca Dudley: O hodném méďovi. Pro nejmenší. 
– Catherine Leblanc: Jak vyzrát na pavouky?
  Obrázková publikace. 
– Cressida Cowell: Kouzelníci z pradávna
  Dobrodružný příběh. 
– Jim Davis: Garfield ve vlastní šťávě. Komiks. 
– Michaela Krýslová: Mami, típni to! Ze života dětí. 
– Ivana Peroutková: ukradené štěně. O zvířátkách. 
– David Walliams: Půlnoční gang. Ze života dětí. 
– Brigid Kemmerer: Temné a osamělé prokletí
  Fantasy příběh.

Kompletní přehled nových knih naleznete na stránkách knihovny 
v sekci On-line katalog, Seznamy a novinky. 

Č E R V N O V É  A K c E  V  K N I H O V N Ě

Oddělení pro dospělé 
Výstavy: Ken Follett, Vladimír Neff

Oddělení pro děti 
Výstavy: Iva Procházková. Soutěž: Na houby s knihovnou

Burza knih
8. 6. 13–17 hodin, Trčkovo náměstí, stánek knihovny v rámci 

Odpoledne s Františkem Kupkou (viz strana 7)

kultura  —

VZPOMÍNKA NA fRANTIŠKA KUPKU TROcHU 
JINAK. TĚŠIT SE MŮŽETE NA DĚTSKÝ DEN, 

VÝSTAVY NEBO BAREVNOU POHÁDKOVOU cESTU

8. 6.
sobota Město Opočno vás v sobotu 8. června 2019 zve na 

akci u příležitosti vzpomínky na opočenského ro-
dáka, malíře Františka Kupku. Od 13 do 17 hodin 

jsou pro děti i dospělé připraveny výtvarné dílny, soutěže, 
skákací hrad, burza vyřazených knih, výstava makrofoto-
grafií či fotokoutek. V galerii na chodníku si budete moci pro-
hlédnout knižní ilustrace Jana Zrzavého. 
 Ve výstavní síni Františka Kupky a Luboše Sluky bude ote-
vřen dětský výtvarný koutek. Od 13 hodin vystoupí skupina 
ZUŠ Opočno My vám taky a od 15 hodin Jiří Kárník band. 
 Během odpoledne bude předán výtěžek sbírky rodičům Ja-
ničky, která trpí mozkovou obrnou. 
 V horní části zámeckého parku bude od 13:30 do 15:00 ote-
vřena Barevná pohádková cesta pro seniory a děti. Startovat 
se bude u brány do parku z Kupkova náměstí. Pohádkovou ces-
tu pořádá Svaz tělesně postižených, místní organizace Opoč-
no. Po celou dobu občerstvení zajištěno. (red)

N O V Ý  K Ř Í Ž E K  V  K R A J I N Ě

9. 6.
neděle Při procházce městem nebo krajinou v okolí města 

Opočna můžete narazit na řadu drobných sakrálních 
staveb, které tu stojí staletí. Sakrální stavby v krajině 

nejsou pouhými označeními starých cest a rozcestí. Boží muka, 
kříže, smírčí křížky a kapličky jsou obdivuhodné, navozují poko-
ru i vnitřní uklidnění. Zvláštní atmosféra není náhodou. Mnohdy 
totiž skrývají příběhy významných událostí i tragických lidských 
osudů, které se v krajině odehrály. 
 

Nový křížek na Švamberku navrhl a vytvořil Michal Jouda  
z Opočna. foto: archiv COM Jeden takový kříž byl v minulosti 
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postaven i na Švamberku, na rozcestí cest vedoucích do Opočna, 
do Semechnic a do místní části Semechnic, Kruhovka. Byl však 
před mnoha lety odstraněn a pomalu upadal v zapomnění. 
 COM (Club opočenských mužů) přišel s myšlenou obnovit 
křížek na tomto místě. Díky členům Clubu opočenských mužů 
a ochotě ostatních dobrovolníků se stala myšlenka skutečností. 
Všem to dávalo smysl a radost. Výsledkem je zajímavá a originál-
ní dřevěná plastika se symbolem kříže, kterou navrhl a vyrobil 
Michal Jouda z Opočna. 
 Jako poslední z dobrovolníků ruku k dílu přiloží katolický 
kněz Jan Barborka, kazatel Církve bratrské Tomáš Cvejn a evan-
gelický farář Jan Lavický. Termín vysvěcení je naplánován na  
9. června od 15 hodin. Všichni jste srdečně zváni! Renáta Černá

L E T O Š N Í  Č A R O D Ě J N I c E 
O Z V L Á Š T N I L  K O U Z E L N Í K

Na Kupkově náměstí se o pobavení publika postaral kouzelník 
Merlin. foto: archiv redakce

Program tradičních Čarodějnic, konaných v úterý 30. dubna, 
začal opět na Kupkově náměstí, kde bylo pro děti přichystáno 
vystoupení kouzelníka Merlina a také taneční vystoupení sku-
piny D-RUCH při DDM Dobruška. Poté se děti za doprovodu 
Opočenky v průvodu přesunuly do Lišťoviny, kde na ně čekaly 
nejrůznější atrakce. Skauti si připravili soutěže, kynologové 
zapálili oheň a po setmění rozzářil oblohu ohňostroj. Děti se 
mohly pohoupat na houpačkách a zábavu skvěle doplňovala 
kapela ZUŠ Opočno My vám taky.  (red)

UcTĚNÍ PAMÁTKY PADLÝcH 
VE SVĚTOVÉ VÁLcE NA KUPKOVĚ NÁMĚSTÍ

Uctění památky padlých 7. května 2019. foto: archiv redakce

Zástupci města, opočenští sokolové a junáci společně s Čes-
koslovenskou obcí legionářskou uctili 7. května 2019 památku 
padlých ve světové válce. (red)

U c T Ě N Í  P A M Á T K Y  R U S K Ý c H 
V O J Á K Ů  N A  O P O Č E N S K É M 

H Ř B I T O V Ě

 foto: archiv redakce

Starostka Šárka Škrabalová položila ve čtvrtek 9. května 2019 
společně s místostarostou Václavem Slezákem květiny na hrob 
ruských vojáků z druhé světové války, pohřbených na opočen-
ském hřbitově. (red)

T Ý D E N  R E g I O N U  P Ř I P O M N Ě L  
f R A N T I Š K A  K U P K U

V rámci akce Týden regionu si se žáky připomínáme vý-
znamné osobnosti našeho kraje. V letošním školním roce 
byli těmito osobnostmi Josef Škvorecký a František Kupka, 
rodák z Opočna. 

Výstavní síní provedl žáky správce Kodymova národního domu 
Pavel Anděl. foto: archiv školy

Oslovili jsme mladou režisérku z Prahy, Natálii Císařovskou, 
která natáčí v současné době v našem regionu film o Františ-
ku Kupkovi. Přijala pozvání do školy a 26. dubna představila 
našim žákům v Opočně (v Kodymově domě) a v Novém Měs-
tě nad Metují život a dílo tohoto světoznámého a uznávaného 
malíře. Povídání o Kupkovi bylo doplněno zajímavými obráz-
ky a fotografiemi z natáčení filmu, takže bylo pro žáky i peda-
gogy velmi poutavé. O tom svědčí i řada dotazů, kterými žáci 
zahrnuli režisérku po skončení přednášky. 
 Následně jsme také navštívili stálou expozici Kupkových 
obrazů v objektu zámku Opočno. Provedl nás správce Kody-
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mova národního domu Pavel Anděl, který nám sdělil i zajíma-
vosti o tom, jak František Kupka pomáhal organizovat česko-
slovenské legie ve Francii. 

Interview s režisérkou Natálií Císařovskou
 Co vás přivedlo k zájmu o Františka Kupku?
Pocházím z rodiny výtvarníků. Když jsem uviděla Kupkovy 
obrazy, začala jsem se zajímat o vývoj jeho díla. 

 Co pro vás bylo impulsem k natočení filmu o Kupkovi?
Námět na film jsem již měla nějaký čas v šuplíku. A pak se stala 
neuvěřitelná náhoda. Před dvěma lety jsem (prostřednictvím 
mé kamarádky) přijala nabídku z Dobrušky tlumočit ve Fran-
cii při skibobových závodech. Tam jsem se s panem staros-
tou Dobrušky Petrem Lžíčařem domluvila na natočení filmu 
o Františku Kupkovi. 

 Při přednášce pro naše žáky jsme se dozvěděli, že film 
bude trvat 30 minut a že je v něm Kupka zachycen pouze 
v jeho patnácti až sedmnácti letech. Proč?
Nechtěla jsem točit celovečerní autobiografický ani dokumen-
tární film. Zajímal mě Kupka jinak, jako mladý kluk z podhůří, 
který se právě hledá. Proto název filmu „Francek“. 

 Kde všude a kdy jste natáčeli?
Točilo se ve skutečných místech, kde Kupka působil. V Opoč-
ně, v Dobrušce, v Jaroměři. V září budeme dělat záběry i v No-
vém Městě nad Metují. Ve filmu jsem chtěla zachytit všechna 
roční období. Začíná jarem a končí zimou. 

 Přestože se jedná o tzv. krátkometrážní film, domnívám 
se, že příprava a realizace celého filmu je časově i finančně 
náročná. 
To jistě. Avšak měli jsme velkou podporu od starostů všech tří 
měst, kde jsme natáčeli, a také Královéhradeckého kraje. Jsem 
jim moc vděčná za tuto podporu. 

 Kdy a kterou televizí bude film vysílán?
Nejdříve chceme film určitě slavnostně uvést tady v regionu, 
protože ta nejužší spolupráce byla právě se starostou Dobruš-
ky. Pak cílíme na mezinárodní festivaly a v neposlední řadě 
bude film uveden v rámci ČT po lednu 2020. 
 
 Máte nějaký nejoblíbenější obraz od Františka Kupky?
Jsou to obrazy „Koupající se“ a „Balada radosti života“. Každý 
je jiný, ale skvěle vystihují náladu jednoho momentu. Kupka 
nikdy neustrnul, pořád zkoušel nové cesty, to je na něm inspi-
rativní. 
 Za SPŠ, OŠ a ZŠ, Nové Město n. M., pracoviště Opočno
 Dagmar Mlatečková

P I S T O L E  Z  O P O Č E N S K Ý c H 
D E P O Z I T Á Ř Ů

Zejména pro stálé návštěvníky našich expozic a milovníky 
zbraní připravuje Státní zámek Opočno již několik let výstavy 
exponátů, které nejsou v běžných prohlídkách k vidění. Sou-
časnou výstavu o lokálních puškařích vystřídá od 1. června in-
stalace na téma krátká palná zbraň. Pro potřeby výstavy bylo 
z prostorů mimo návštěvnické trasy sneseno 21 dosud nevy-
stavovaných pistolí vyrobených v 17. až 20. století. 

Od června můžete na opočenském zámku zhlédnout výstavu vě-
novanou krátkým palným zbraním.
 foto: archiv Státního zmku Opočno

 Zbraně nabíjené jednotným nábojem na výstavě zastupuje 
především raritní celokovový revolver se zásobníkem na 24 
nábojů, ovládaný na dálku provazem připevněným ke spoušti. 
Zbraně tohoto typu, v literatuře a aukcích vedené jako revol-
very nástražné, zákopové či okenní, byly užívány například na 
lodích přepravujících kontraband pro známého mafiánského 
bosse Ala Caponeho. 
 Nejstaršími exponáty instalace jsou pistole s kolečkovým 
zámkem, mezi kterými zaujmou především kostí vykládaná 
párová pistole, zřejmě z dílny drážďanského puškaře Han-
se Stockmanna, a pravděpodobně holandské párové zbraně 
s pažbou zdobenou jemnou drátkovou intarzií. Strohé po 
stránce výzdoby jsou naopak kolečkové pistole vojenské. 
 Zbraně s křesadlovým zámkem reprezentují mezi jiným lo-
vecké pistole, které byly používány při střelbě na zvěř, nikoli 
pouze k jejímu plašení (jak bývá nezřídka chybně uváděno). 
Snadné ovládání pistolí z koně je předurčovalo k používání 
v nestandardních či krizových situacích – například při napa-
dení jezdce psy – daviči. 
 Křesadlovou zapalovací soustavou je dále opatřena i zbraň 
se svazkem hlavní v otočném bloku (tzv. wender), anglická 
armádní pistole, kapesní pistole tercerola, stejně jako několik 
pistolí z Balkánu. Vystavené exempláře křesadlových pistolí 
nesou signatury například Caspara Consena z Cách, opočen-
ského puškaře W. Pancyho či Lazara Lazarina. Značení na 
balkánských pistolích složená z náhodně vybraných písmen 
latinky mají vyvolat dojem západního původu jejich hlavní, 
stejně jako podvržené britské zkušební značky. (Autor hlav-
ně signující „RRNORRNORRND“ znal evidentně pouze pět 
našich písmen, přičemž doufal, že kupec zbraně na tom bude 
obdobně.)
 Pomocí zámku perkusního byl iniciován prach například 
v rakouské armádní pistoli soustavy Lorenz či překonstruova-
né francouzské pistoli vzoru 1805. 
 Instalaci doplňují i torza pistolí či exempláře nízké kvality 
provedení dokazující, že tvůrci sbírky necílili vždy na luxusní 
a dokonale dochované předměty. I exponát nižší úrovně mohl 
stejně jako kopie či miniatura zastoupit ve sbírce prozatím chy-
bějící typ zbraně či technickou zajímavost. 
 Výstavu bude možné zhlédnout do 31. října 2019 v rámci 
prohlídek zbrojnic, případně prohlídek zbrojnic s rozšířeným 
výkladem. (Podrobnější informace o výstavě včetně seznamu 
a popisu jednotlivých pistolí naleznete na webu objektu www.
zamek-opocno.cz.) Všichni jste srdečně zváni!
 PS: Pro značný počet krátkých palných zbraní uložených na 
Opočně chystá správa zámku na některou z příštích sezón vý-
stavu stejného názvu, leč s pořadovým číslem II. 
 Milan Junek, Státní zámek Opočno
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k a l e n d á ř  a k c í  —

Č E R V E N  2 0 1 9

sobota 
1. 6. 
9:30

100 LeT FOTBALu V OPOČNĚ 
Fotbalový stadion Opočno
9:30 zahájení oslav, 10:00 utkání mužů, 
12:00 vystoupení OPOČENKY, 12:30 –17:00 
exhibiční utkání mládežnických družstev, 
13:45 a 14:45 vystoupení MAŽORETKY 
COLLOREDO, 16:00–17:00 utkání dorost, 
17:00–18.15 utkání starých gard, 20:00 
závěrečná párty

sobota 
1. 6. 

10:00

FOTBAL MuŽI: OPOČNO – PŘePYCHY 
Fotbalový stadion Opočno 
Krajská soutěž B třídy.

neděle 
2. 6. 

13:30

ZÁBAVNé ODPOLeDNe 
PRO DĚTI I DOSPĚLé 
Domov Dědina 
Program: 14:00 ukázky práce policejních 
psů a výzbroje zásahové jednotky policie ČR 
14:45 Slack show – vystoupení mistrů ČR na 
slackline 15:45 vystoupení profesionálního 
motocyklového kaskadéra Pavla Vika 16:30 
ukázky práce sokolníka

středa 
5. 6. 

18:00

FOTBAL: FINÁLe POHÁRu HeJTMA-
NA KRÁLOVéHRADeCKéHO KRAJe – 
SK LIBČANY – SLOVAN BROuMOV 
Fotbalový stadion Opočno 
Srdečně zve oddíl kopané TJ Spartak Opočno.

sobota 8. 6. 
až neděle 

30. 6. 

VýSTAVA VÍTĚZŮ VýTVARNé SOuTĚ-
Že O CeNu FRANTIŠKA KuPKY 
Informační centrum Opočno

sobota 
8. 6. 

10:00

OPOČeNSKé RYBÍ HODY 
Rybářství Opočno 
Přijďte ochutnat čerstvou rybu a vychutnat si 
chvíle v příjemném prostředí nedaleko rybní-
ku Broumar na sádkách v Opočně.

sobota 
8. 6. 

13:00

ODPOLeDNe S FRANTIŠKeM KuPKOu 
A BAReVNÁ POHÁDKOVÁ CeSTA 
Trčkovo náměstí a zámecký park
Město Opočno vás zve na akci u příležitosti 
vzpomínky na opočenského rodáka, malíře 
Františka Kupku. Od 13 do 17 je na Trčkově 
náměstí připraven program pro děti. V horní 
části zámeckého parku bude od 13:30 do 
15:00 otevřena Barevná pohádková cesta pro 
seniory a děti. Startovat se bude u brány do 
parku z Kupkova náměstí. Pohádkovou cestu 
pořádá Svaz tělesně postižených, místní 
organizace Opočno. Více na straně 7.

neděle 
9. 6. 

15:00

BOŽÍ MuKA NA ŠVAMBeRKu - 
SLAVNOSTNÍ VYSVĚCeNÍ 
Švamberk – stará semechnická cesta 
Club opočenských mužů vás srdečně zve 
na vysvěcění nového křížku na Švamberku. 
Přítomni budou katolický kněz Jan Barborka, 
kazatel Církve bratské Tomáš Cvejn a evange-
lický farář Jan Lavický. 

pátek 
14. 6. 
19:00

BARBORA LePŠOVÁ – KLAVÍR, VLADI-
MÍRA SANVITO – VIOLONCeLO 
Obrazárna Státního zámku Opočno

sobota 
15. 6. 
17:00

FOTBAL MuŽI: OPOČNO – DOuDLeBY 
NAD ORLICÍ 
Fotbalový stadion Opočno

čtvrtek 
20. 6. 

 19:00

ABSOLVeNTSKý A ZÁVĚReČNý 
KONCeRT 
Obrazárna Státního zámku Opočno

sobota 
22. 6. 

9:00

MeMORIÁL MIROSLAVA KLIKY – 
O PuTOVNÍ POHÁR MĚSTA OPOČNA
Fotbalový stadion Opočno 
Fotbalový oddíl TJ Spartak Opočno si vás 
dovoluje pozvat na fotbalový turnaj přípra-
vek pro hráče narozené 1. 1. 2010 a mladší. 
Uzávěrka přihlášek je 10. 6. 2018.

neděle 
23. 6.

MeMORIÁL ALeNY HuBÁČKOVé 
Fotbalový stadion Opočno
Soutěž ve dvou kategoriích hasičských 
mládežnických družstev o „Putovní poháry“ 
v požárním útoku a štafetě. Pořádá Sbor 
dobrovolných hasičů Opočno.

pondělí
24. 6. 
18:00

VeŘeJNé ZASeDÁNÍ ZASTuPITeLSTVA
Kodymův národní dům
Program bude zveřejněn na výlepových plo-
chách a webu města.

čtvrtek 
27. 6. 
17:00

SLAVNOSTNÍ VYŘAZeNÍ ŽÁKŮ 5. A 9. 
ROČNÍKŮ ZŠ OPOČNO 
Kodymův národní dům

pátek 
28. 6. 

KONCeRT HRADeCKé FILHARMONIe 
Nádvoří Státního zámku Opočno
Vstupenky v předprodeji v IC Opočno za 250 
Kč a 350 Kč a na www.ticketstream.cz.

sobota
29. 6.

 16:00

KOMeNTOVANÁ PROHLÍDKA KŘÍŽOVé 
CeSTY  JANA VÁCLAVA BeRGLA
klášterní kostel Narození Páně 
Provází Petr Arijčuk z Národního památko-
vého ústavu.

Kalendář akcí v Opočně naleznete na www.opocno.cz, plakáty 
pak také na webových stránkách www.vylepto.cz.

p ř i š l o  d o  r e d a k c e  —

P S Í  D O M O V  L U K A V I c E  D Ě K U J E

Psí domov Lukavice děkuje alespoň touto cestou panu Ing. 
Vítězslavu Křížovi, který již několik let patří k pravidelným 
sponzorům. Dokazuje, že mu osud opuštěných a týraných psů 
není lhostejný. Za chlupáče moc děkujeme. Takových lidí mno-
ho není. Jana Lemfeldová, Psí domov Lukavice

S E N I O Ř I  Z  O P O Č E N S K A  V Y R A Z I L I 
D O  R Y c H N O V A  N A D  K N Ě Ž N O U

Na další výlet, a to do Rychnova nad Kněžnou, se vydali senioři. 
Po příjezdu do města je čekal úžasný průvodce Dr. Josef Krám. 
Povyprávěl jim o Rychnově nad Kněžnou mnoho zajímavostí. 
Provedl je nádhernou Hodovní síní v hotelu Havel a vyslechli si 
zde několik historek z historie a o osobnostech města. 
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 Poté odešli do Muzea hraček na náměstí, kde jim mladý prů-
vodce erudovaně přednášel o historii jednotlivých vystavených 
hraček. Nejvíce asi každého zaujala panenka, u které je kufřík 
s oblečky na každý den roku. Všichni našli ve vystavených ex-
ponátech hračku, kterou měli kdysi doma a se kterou si hráli.

Josef Krám (zcela vlevo) vyprávěl o historii Rychnova i jeho osob-
nostech.  foto: archiv autorky

  Další téma byl život a dílo Magdaleny Dobromily Rettigové, 
která kdysi žila v domě, ve kterém dnes muzeum sídlí. Je zde 
zařízena místnost s předměty z doby, kdy zde bydlela. Přede-
vším se jedná o zařízení kuchyně. To bylo vzpomínek na praro-
diče atd., kteří spousty věcí používali. Některé předměty jsou 
nadčasové a užili bychom je v moderní kuchyni i dnes. Třeba 
váleček ze dřeva na noky nebo louskáček. 
 Prohlídka muzea byla velmi zajímavá, poučná a vzpomín-
ková. Tečkou za pěkně prožitým dopolednem byla kávička 
v jedné z rychnovských kaváren.   Milena Rohlenová

J A R N Í  V Ý L E T  N A  Z Á M E K  D O B Ř Í Š

Autobus plný účastníků se v úterý 14. května 2019  vydal smě-
rem Dobříš. Je to zvláštní, ale nikdo z nás tam ještě nebyl a při-
tom je Dobříš tak úzce svázána s opočenským zámkem a paní 
hraběnkou Kristinou Colloredo-Mansfeld. 

Účastníci zájezdu na zámku Dobříš. foto: archiv

 Vystoupili jsme těsně před zámkem, prošli branou a zámek 
na nás „dýchnul“ zvláštním způsobem. Rozdělili jsme se na 
dvě skupiny a milé průvodkyně nás zámkem provedly. Viděli 
jsme krásně zařízené pokoje z dob Colloredo-Mansfeldů, ale 

také pokoj, který obývali českoslovenští spisovatelé v šedesá-
tých a sedmdesátých letech, neboť Dobříš byla bašta tehdej-
ších spisovatelů. Stěny zdobily nádherné obrazy, na stole krás-
ná jídelní souprava, prostě se bylo stále na co dívat. Z prvního 
patra zámku jsme se dívali do francouzského parku, který je 
právě revitalizován a bude zpřístupněn až o prázdninách příš-
tího roku. 
 Po prohlídce zámku nám pořádně vyhládlo, a tak jsme auto-
busem ujeli pár kilometrů do restaurace zvané Krmelec. Nad 
hlavami nám k pobavení nás všech jezdil vláček a jídlo také 
bylo moc dobré. 
 Dalším zastavením bylo Rukavičkářské muzeum v Dobří-
ši spojené s historií Židů, kteří zde žili. Muzeum je nádherně 
upraveno. Poslední zastávkou bylo Muzeum zlata v Novém 
Kníně, kde jsme se také dozvěděli spoustu zajímavých věcí 
a přes lupu jsme se mohli podívat na zlatý prach a zlaté úlomky. 
 Celou cestu nám dobrou náladu vytvářela vedoucí zájezdu 
Jaruška Koudelková. Moc bychom chtěli poděkovat Ing. Mi-
lanu Vondřejcovi, který nám prohlídku zámku i jídlo zařídil. 
Děkujeme i za krásné počasí se sluníčkem. 
 Těšíme se už na výlet v červnu a další akce, které jsme si na-
plánovali. Ať poznáme co nejvíce míst!
 Svaz tělesně postižených v České republice, z. s., MO Opočno

S D H  Č Á N K A  – 
Z A Č Á T E K  S O U T Ě Ž N Í H O  R O K U 

A  P R O B Ě H L É  A K c E

Rok se s rokem sešel a pro naše družstva začal další soutěžní 
rok. V sobotu 11. května se družstvo mužů zúčastnilo okrsko-
vé postupové soutěže, na niž navazovala soutěž o přeborníka 
okrsku. Z obou soutěží přivezli 1. místo a byli mezi 14 družstvy 
jednoznačně nejlepší. 

Čarodějnice v Čánce. foto: archiv SDH Čánka

O týden dříve, tedy 4. května, se obě družstva dětí zúčastnila 
soutěže ve Valu. Tentokrát byla soutěž i s mezinárodní účastí 
z polského města Lewin Kłodzki. Jak mladší, tak i starší děti 
přivezly domů 1. místa. Můžeme tedy říci, že start roku se vy-
dařil. 
 U hasičské zbrojnice se 30. dubna slétly čarodějnice ze 
všech možných okolních koutů, aby společně oslavily filipoja-
kubskou noc. Pro děti bylo připraveno několik soutěží a před 
setměním přijel zástup čarodějnic společně s místním hejka-
lem. Všichni jsme byli svědky narození děda Vševěda, ačkoli 
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to v jednu chvíli vypadalo, že se ve skořápce ukrývá kočka. Po-
voláni do akce byli i naši hasiči, kteří pomohli při přebalování. 
O sladké dobroty pro děti se postarala Renča Kupková. 
 Ale ani z jara a ani v průběhu zimy naše hasičárna nezahále-
la. Jakmile to počasí umožnilo, pokračovala stavba přístřešku, 
která se již v těchto dnech blíží ke svému konci, zbývá již jen 
namontovat okapy. Před koncem roku 2018 navštívila hasi-
čárnu družina Mikuláše s andělem a čerty. Všechny děti byly 
statečné a čertům slíbily, že již budou hodné. Pro jistotu nám 
ale Lucifer jednoho svého čerta nechal za komínem. 
 V současné době jsme již v plném tréninku, abychom naši 
sbírku obohatili o další krásná místa. Velkým testem pro naše 
dětská družstva je hra Plamen, která se koná 24. až 26. května 
v Pohoří.  Komise pro zábavu, SDH Čánka

S O K O L O V É  P Ř E V Z A L I  O c E N Ě N Í

Z rukou starostky České obce sokolské Ing. Hany Moučkové 
převzali v Tyršově domě v Praze zástupci TJ Sokola Opočno 
ocenění za druhé místo v celostátní soutěži Sokolská kapka 
krve. 

Opočenští sokolové získali ocenění za druhé místo v soutěži So-
kolská kapka krve.  foto: archiv TJ Sokol Opočno

Tím obhájili druhé místo z loňska. Děkujeme hlavně dárcům 
z řad Sokola, kteří se podíleli na tomto úspěchu. 
 Jan Koďousek

o d  s o u s e d ů  —

N A  f O L K O V Ý  f E S T I V A L  D O  P O H O Ř Í , 
N A  T R A K T O R Y  D O  P Ř E P Y c H

8. 6. od 13 hodin, Statek u Oubrechtů v Pohoří
Rodinný festival FOLKÁČ Ve STODOLe
Odpoledne s programem pro celou rodinu plný folku a count-
ry. Deset hudebních těles a výstava historických vozidel.

22. 6. od 9 hodin, areál SK Přepychy
III. ročník TRAKTORDeN 
Výstava traktorů sériové výroby i samovýroby. Soutěž trakto-
ristů v disciplínách ovládání traktoru. Prezentace vystavova-
telů proběhne od 7 do 9 hodin. Vystavovatelé mají vstup zdar-
ma. Pořádá SDH Přepychy. 
 Na akce zve Spolek ABAKuS a pořadatelé akcí

S H Aw N  J A M E S  P Ř I V E Z E  D O  B Y S T R É H O 
S M Ě S  B L U E S ,  f O L K U  A  S O U L U

pátek 7. června 20:00 hodin, ELADA BYSTRÉ 
SHAWN JAMeS (uSA)
Shawn James na jediném koncertě v Česku v rámci letošní-
ho evropského turné. Před pár dny vydal své páté album The 
Dark & The Light a časopis RollingStone ihned zařadil píseň 
Orpheus mezi aktuálně „10 Best Country and Americana 
Songs“! Zpěvák, skladatel a multiinstrumentalista přiváží se 
svým bandem do Evropy jižanskou směs blues, folku a soulu. 
Vstupné 350 Kč, rezervace tel. 730 181 011.

P Ě T  T I T U L Ů  M I S T R Y Ň  R E P U B L I K Y  
P R O  M E Z I Ř Í Č S K É  M A Ž O R E T K Y  g Y T TA 

Mažoretky Gytta z Českého Meziříčí. foto: K. Olexová

Mažoretky Gytta fungují pod vedením Kateřiny Olexové a je-
jích dcer již několik let. Soutěžní tým navštěvují děti nejen 
z Českého Meziříčí, ale i okolních obcí a dokonce i z Opočna. 
V letošní sezóně se přes kvalifikační a semifinálová kola pro-
bojovaly až na Mistrovství České republiky konané 10.–12. 
května. Reprezentovaly zde svůj tým i svou obec České Me-
ziříčí rovnou s 24 choreografiemi. Této soutěže se účastnilo 
bezmála 45 týmů z celé České republiky. A i přes obrovskou 
konkurenci se holky z malé obce neztratily a všem ukázaly své 
dovednosti. Odměnou za jejich čas trávený v tělocvičně a ne-
lehké tréninky jim bylo konečné umístění. 
 Vybojovaly pět titulů Mistryň České republiky, dva tituly 
I. vicemistryně České republiky a čtyři tituly II. vicemistryně 
České republiky. 
 A to nejdůležitější a nejcennější? Získaly šest postupů na 
Mistrovství Evropy do Chorvatska. Tam odjedou hned začát-
kem července a doufají, že zpět do Českého Meziříčí přivezou 
i nějaký cenný kov ze zahraničí. Tak jim držte palce!!!  
 Kateřina Olexová

s p o r t  —

A N E TA  V E J R O VÁ : 
„ K D Y Ž  P Ř I J D E  N A B Í D K A ,  Z K U S Í M  T O “

Fotbalový klub Spartak Opočno se může pochlubit dalším 
mládežnickým reprezentantem. Po DanieluTrubačovi ob-
lékla reprezentační dres Aneta Vejrová, která své první 
krůčky absolvovala ve společném týmu s kluky. 
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Aneta Vejrová oblékla už i reprezentační dres.
 foto: zeny.fotbal.cz

OPOČNO – Před několika lety jsme s Anetou dělali první roz-
hovor. V té době hrála střídavě za Opočno společně s kluky 
a v hradecké Třebši v dívčím týmu. Svůj talent teď rozvíjí v FC 
Hradec Králové, ale vypadá to, že se brzy přesune na věhlas-
nější adresu. „Měla jsem už nabídky ze Sparty a Slavie,“ říká 
o zájmu pražských „S“ Aneta Vejrová (17). 

 Aneto, co se v tvé kariéře od našeho posledního rozhovo-
ru změnilo?
Když jsme spolu mluvili, tak jsem byla čerstvě v Třebši, ale 
hrála jsem zároveň i s kluky v Opočně. Poté přišla nabídka z FC 
Hradec Králové, kde jsem byla na pár trénincích, ale vůbec 
jsem tam nechtěla, protože mně holky přišly hodně namyšle-
ný. (směje se) Jenže pak jsme ještě s dalšími holkami z Třebše 
jely s nimi na soustředění, hrozně se nám tam líbilo a už jsme 
tam zůstaly. To byla kategorie mladších žákyň. 

 Jaká soutěž se hraje v Třebši?
Tam se hraje druhá liga a v FC Hradec samozřejmě první. 

 Byl to velký skok přejít z Třebše do FC?
Hlavně v kvalitě. V FC jsou výborné holky. Taky bylo velkou 
změnou, že jsem v Třebši pořád hrála a najednou jsem v FC 
začínala na lavičce. Což pro mě bylo nové a trochu nezvyklé. 
(usmívá se) Přednost dostávaly odchovankyně FC. 

 Jak jsi to snášela? Najednou tě čekala konkurence a mu-
sela sis místo v základu vybojovat…
Moc mě to nebavilo. (směje se) Každý chce hrát. Ale měly jsme 
tam super partu, a když odešly starší holky do vyšší kategorie, 
tak jsem si místo v týmu mladších žákyň vybojovala a od té 
doby hraju pořád v základu. 

 Na jakém postu hraješ a kde se cítíš nejlépe? 
Já to střídám. (směje se) Začínala jsem v žákyních, kde se hra-
je systém 7+1, a tam jsme posty točily. Po přechodu na velké 
hřiště jsem začínala na pravé záloze a také jsem hrála stopera. 
Vyhovuje mi post stopera, protože mám přehled o hře a můžu 
vyjíždět dopředu. Na záloze je to fyzicky náročnější, ale na 
druhou stranu je to ofenzivní post, což se mi také líbí. 

 Nedávno ses vrátila z Portugalska s reprezentací u17. 
Byla to tvoje první akce? Popiš nám cestu k obléknutí nej-
cennějšího dresu.
V kategorii U14 jsem se zúčastnila dvou výběrových utkání ve 

Slaném, kde jsme za Čechy nastoupily proti Moravě. To ještě 
reprezentace nebyla. V U15 jsem nebyla ani na jednom srazu. 
Až před rokem a půl v září 2017 jsem s U17 hrála svůj první 
reprezentační zápas v Hradci proti Irsku. Následoval přátelák 
v Nymburku proti holkám U19 a pak jsem v únoru 2018 absol-
vovala miniturnaj v Srbsku s U16. 

Ze zápasu za domovský FC Hradec Králové. foto: zeny.fotbal.cz

 Koukal jsem na tabulku a v soutěži se vám moc nedaří. Pro-
to je úžasný, že z předposledního týmu tabulky ses dostala do 
reprezentace. Tak si asi svými výkony o pozvánky říkáš…
Ono to trošku zkresluje. Když jsem do FC přišla, tak jsme 
skončily jako mladší žákyně druhé v první lize. A pak jsme 
dvakrát vyhrály republiku. Jenže se nám rozpadl tým, protože 
holky už nemohly hrát za dva týmy současně – s kluky a samo-
statně s holkami. Zhoršily jsme se, tabulkou jsme se propadly, 
ale dokázaly jsme se udržet. Teď se dva roky pohybujeme spíš 
na konci tabulky. 

 už jsi nakoukla do seniorského týmu?
Jednou jsem už nastoupila za áčko proti Brnu na konci minulé 
sezony, když jsme se zachraňovaly. Naštěstí jsme zápas vy-
hrály a udržely se. Teď to ale s ženami vypadá dost špatně a asi 
spadnou do druhé ligy. 

 V hradeckém ženském fotbale se dlouho pohybuje Jiří 
Hruška, což je takový zakladatel klubu. Jakou funkci má 
teď?
S manželkou mají na starost menší holky a spíš se starají 
o chod klubu. Občas se přijedou podívat na náš zápas, ale ne-
zasahují do něj. Nás trénuje Jakub Novický. 

 Zažila jsi i trenérku ženu nebo jsi měla jen trenéry za 
dobu, co hraješ fotbal?
Když jsem přišla do FC, tak nás trénoval David Šik, což byl 
nevlastní táta dvou holek, s kterými hraju dodnes. Pak jsem 
zažila Romana Flídra, ten teď trénuje áčko. 

 V kontextu toho, že jsi v reprezentaci, když si vzpomeneš 
na začátky, snila jsi někdy o tom, nebo jsi hrála fotbal, pro-
tože tě bavil?
To vůbec. Já začínala s fotbalem, protože jsem chtěla něco dě-
lat a líbil se mi. Navíc jsem chtěla být s kamarády a fotbal byl 
k tomu ideální. Když jsem šla do Třebše, taky jsem o tom ne-
snila. Jenže po příchodu do FC jsem zjistila, že některé holky 
se do reprezentace už dostaly, tak teprve pak jsem nad tím za-
čala přemýšlet. (usmívá se) A povedlo se. (směje se)
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 Tahle otázka je takové klišé, ale jaký to byl pocit, když jsi 
oblékla poprvé reprezentační dres?
Když hraju za Hradec, tak nervózní nejsem, ale před prvním 
zápasem za reprezentaci, to jsem byla hrozně nervózní. S ni-
čím se to nedá srovnat. 

 Rodiče na prvním reprezentačním utkání byli?
Jo, to byl ten zápas v Hradci s Irskem za U17, kde jsem byla nej-
mladší v týmu. 

 Jsi na střední škole. Co studuješ? Přemýšlela jsi o tom, že 
by ses věnovala fotbalu, i když v naší lize to na uživení asi moc 
není, nebo budeš dávat přednost škole a pak zaměstnání?
Dělám gympl v Hradci. Zase takové cíle nemám, i když teď 
Sparta a Slavie mají výborné podmínky a hrají Ligu mistrů. 
Prý se dá v těchto týmech fotbalem živit. 

 Nepřišla už nabídka na přestup do jiného klubu, navíc 
když jsi reprezentantka?
Před dvěma roky jsem měla nabídku jít do Sparty, jenže jsem 
zrovna nastupovala na gympl, tak jsem ji odmítla. No a před 
rokem mě oslovila Slavia. To jsem však hned odmítla, protože 
jsem nechtěla na intr. (směje se)

 Oslovily tě dva nejpopulárnější kluby u nás. Pro koho bije 
tvoje srdce?
Já to nějak neřeším, ale asi bych dala přednost Slavii. 

 Co když v létě přijde další laso?
Když přijde nabídka, zkusím to! Bylo by to fajn. Ale opravdu 
nemám tak velké ambice jít ve stopách Pavlíny Ščasné, Lucie 
Martínkové a dalších, které hrály nebo hrají v Německu a ve 
Švédsku. Spíš se zaměřím na školu. 

 Nebylo by to příjemné zahrát si bundesligu nebo ve Švéd-
sku a uSA, kde je ženský fotbal hodně populární?
Po střední škole, když by nějaká šance byla, tak samozřejmě 
bych to zkusila, ale stojím nohama na zemi. Možná bych pak 
své ambice přehodnotila. (směje se) Teď je mým cílem hlavně 
dodělat školu. 

 Když je fotbal v televizi, koukáš radši na ženský nebo 
mužský?
Já moc v televizi na fotbal nekoukám. (směje se) Ale byly jsme 
na Lize mistryň, když hrála Slavie s Bayernem, to se mi líbilo. 
Radši v televizi koukám na hokej, třeba na mistrovství světa, 
než na fotbal, ten mě moc nebaví. (směje se)

 Máš nějaký fotbalový vzor? Kdo je ti z fotbalistů nebo fot-
balistek nejbližší?
Nikdy jsem vzor neměla. Spíš jsem se chtěla sama zlepšovat. 
Líbí se mi Neymar a teď i Mbappé. Líbilo se mi, jak hrál na mis-
trovství světa. A z holek Lucie Voňková, která hraje v Bayernu. 

 V Portugalsku jste hrály druhou fázi kvalifikace euRO 
u17. Jak jste dopadly?
Nepostoupily jsme. V prvním zápase jsme prohrály s Portu-
galskem 0:1, pak s Francií 0:2 a až v posledním zápase jsme 
vyhrály s Irskem 2:1. První dva zápasy nám vyšly herně, ale 
nebodovaly jsme, a paradoxně s Irskem, kdy se nám nedařilo, 
jsme vyhrály. (usmívá se)

 Odehrála jsi všechny zápasy?
Hrála jsem druhý zápas proti Francii a do třetího s Irskem jsem 
ze zdravotních důvodů nezasáhla. 

 Děláš školu, máš tréninky. Když máš volno, jak relaxu-
ješ?
Moc času nemám. Tak jeden den v týdnu mám volno. To pak 
odpočívám nebo doháním školu. 

 Opočno má druhého reprezentanta. Prvním byl Daniel 
Trubač. Vnímáš to?
Ani moc ne. (směje se)

 Co tě teď čeká v nejbližší době?
Ještě rok budu v FC Hradec v U18, ale počítám s tím, že budu 
pendlovat i mezi áčkem. 

 Pokud by Hradec spadnul z ligy, budeš přemýšlet o změ-
ně dresu?
Asi bych o tom uvažovala. Hradec je na tom opravdu špatně. 
Nechci to nějak ventilovat, ale změna asi přijde. Ne přímo do 
Prahy, ale jinam. (usmívá se)
 Martin Šnajdr (článek je převzat z Orlického týdeníku)

M A Ž O R E T K Y  c O L L O R E D O  P Ř I V E Z L Y 
D O  O P O Č N A  M I S T R O V S K É  M E D A I L E

Spolek Mažoretky Colloredo, pod vedením Věry Juráškové, 
opět slaví velký úspěch. Letos na mistrovství Čech, které se ko-
nalo ve dnech 27. a 28. dubna v Klatovech, jsme reprezentovaly 
v hojném počtu 13 mažoretek. Soutěžily jsme hned v několi-
ka kategoriích a úspěch se opět dostavil. Domů jsme přivezly 
hned dvě medaile, a to bronzové. Na stupně vítězů vystoupila 
Veronika Tošovská, která soutěžila se sólem na šampionátu 
teprve podruhé, a dalšími oceněnými bylo duo Markéty Horá-
kové a Kláry Peřinové. 

Opočenské mažoretky Colloredo. foto: archiv autorky

 Dalšími mažoretkami, které reprezentovaly naše město se 
svými sóly, byly Lenka Holubová, Šárka Holubová, Stella Hu-
rychová, Anna Jurášková, Tereza Kolářová, Anna Ludvíková, 
Tereza Roubalová, Bára Štěpánová a Martina Tošovská. Ně-
která děvčata byla na soutěži poprvé a podala výborné výko-
ny. Ve finále si sólové vystoupení zopakovala Anna Jurášková, 
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Tereza Kolářová, Anna Ludvíková, Bára Štěpánová a Veronika 
Tošovská. Veronice se vystoupení moc povedlo a umístila se na 
úžasném 3. místě z celkového počtu 35 soutěžících. Úspěch 
neměla jediná. Anna Jurášková, Anna Ludvíková a Bára Ště-
pánová se umístily, každá ve své věkové kategorii, na krásných 
5. místech. Colloredo mělo v Klatovech také velké zastoupení 
v duích, kde bojovaly Renata Smrčková s Bárou Štěpánovou, 
Renata Faltová s Terezou Roubalovou (6. místo), Anna Lud-
víková s Martinou Tošovskou (5. místo) a bronzové vítězky 
Markéta Horáková s Klárou Peřinovou. Z Klatov jsme odjíždě-
ly unavené, ale šťastné, že téměř všechna finálová vystoupení 
získala postup na MS ČR. 
 Mistrovství ČR se konalo minulý víkend 18. a 19. května 
2019 v Ronově nad Doubravou. Bojovaly jsme opět ze všech 
sil, jelikož účast i konkurence byla veliká. Přesto se opět Vero-
nice Tošovské povedlo probojovat do finále a umístit se ve své 
kategorii na krásném 5. místě. Gratulujeme. 
 I když se jednalo o poslední soutěž tohoto školního roku, ne-
budeme zahálet. Po krátkém odpočinku se začneme připravo-
vat na další soutěžní rok a pro příznivce bude naše skupinové 
vystoupení k vidění 1. června v odpoledních hodinách na akci 
100 LET FOTBALU V OPOČNĚ a dále v Přepychách 5. čer-
vence na Festivalu dechových hudeb Karla Pšeničného. 
 Velké poděkování patří městu Opočno, které nás i tento ne-
tradiční sport podporuje, velmi si toho vážíme a slibujeme, že 
nejen náš spolek, ale i město Opočno budeme nadále co nejlé-
pe reprezentovat na všech přehlídkách a soutěžích. 
 Mažoretky Colloredo

O P O Č N O  P Ř I V Í T A L O  g Y M N A S T K Y 
A  g Y M N A S T Y  Z  O K O L N Í c H  O B c Í

Oddíl sportovní gymnastiky pořádal 25. dubna 2019 zá-
vody mladších a starších žákyň. Zúčastnily se závodnice 
z Opočna, Českého Meziříčí a Dobrušky. 

Malí gymnasté se sešli v Opočně. foto: archiv autorů

Jako družstvo jsme vybojovali 1. místo a v jednotlivkyních 
starších žákyň se umístila na 2. místě Karolína Zelená, v ka-
tegorii mladších žákyň na 1. místě Monika Skálová a na 3. 
místě Eliška Zelená. Opočno reprezentoval i jediný starší žák 
Josef Souček, který získal zlato. Děkujeme dětem, rozhodčím, 
kterými byly i bývalé naše gymnastky, a sponzorům za pěkný 
závod. V příštím roce se opět budeme těšit na příjemnou atmo-
sféru, která tento den byla. 
 Za trenéry František Kunc a Tereza Valešová

H O K E J B A L  P R O T I  D R O g Á M

Agilní oddíl hokejbalu mládeže HBC Rangers Opočno uspo-
řádal na opočenském zimním stadionu pod patronací svazu 
hokejbalu třídenní turnaj škol v tomto nenáročném sportu. 
 Byla skutečně radost pohledět na prvňáky, druháky nebo 
třeťáky, s jakým zápalem bojovali na polovině hřiště. Většinou 
není výsledek hlavním cílem, zde se však bojovalo o postup do 
krajského kola, které bylo 2. a 3. května opět v Opočně. 
 V kategorii nejmenších (1.–3. ročník) se radovala škola ZŠ 
Pulická z Dobrušky před ZŠ a MŠ Voděrady a Opočnem. 
 V kategorii II. (4.–5. ročník) těsně vyhrálo Opočno před ZŠ 
Dobré a ZŠ Českým Meziříčím. 
 Kategorie mladších žáků (6.–7. ročník) se nakonec nehrála, 
neboť se přihlásily jen dvě školy a ty tedy přímo postoupily do 
krajského finále. 
 Největší boje se odehrávaly v kategorii IV., což jsou osmáci 
a deváťáci. Většina z nich hraje hokej, fotbal nebo florbal, takže 
nesporná kvalita byla vidět, hlavně pak fyzické nasazení. Tam, 
kde chyběla práce s hokejkou, objevila se velká bojovnost. 
I proto to měli rozhodčí z řad studentů někdy těžké s posuzo-
váním tvrdosti hry u mantinelu. Jasný favorit – škola z Opoč-
na – překvapivě nepostoupila do finále, takže po mnoha letech 
nehrála začátkem května v domácím prostředí krajské kolo. 
Do semifinále se naopak probojovala překvapivě mužstva Vo-
děrad a Gymnázia z Dobrušky, ale jen gymnázium postoupilo 
do finále.

Pořadí škol
 1. místo Gymnázium Dobruška
 2. místo ZŠ Rychnov nad Kněžnou 
 3. místo ZŠ Opočno
 4. místo ZŠ a MŠ Voděrady

 Jen škoda, že nikde v okolí není odpovídající plocha se zá-
zemím, kde by bylo možné celoročně trénovat a hrát, tak jako 
tomu je např. na Pardubicku.  Josef Kovaříček

N A  Z Á V O D Y  V  Č Á N c E  S E  S J E L O 
S E D M D E S Á T  S T A R T U J Í c Í c H

Návštěva závodů v Čánce určitě stojí za to. foto: archiv autora

Jezdecký Klub J+M Čánka jako každý rok zahájil sportov-
ní sezonu 2019 na domácím kolbišti v Čánce, a to 20. dubna. 
Na závody do Čánky se sjelo 70 startujících. Soutěží bylo šest 
a domácím se dařilo. Děkujeme účastníkům a všem, kteří při-
šli tuto akci podpořit. 
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Výsledky našich jezdců
– soutěž 60/70 cm: 1. místo Tereza Sýkorová na koni Mouthiris
– soutěž 70/80 cm: 1. místo Magdaléna Bašová na koni Dennie,  
4. místo – Daniela Gottwaldová na koni Antipa
– soutěž 80/90 cm – 1. místo – Vanesa Bašová na koni Monroe 
H, 4. místo – Anežka Faltová na koni Antipa
– soutěž 90/100 cm: 8. místo – Nikola Uhrová na koni Sisi
– soutěž 100/110 cm – 1. místo – Klára Motyčková na koni 
Monroe H
– soutěž 110/120 cm – naši jezdci nestartovali
 Hned následující sobotu 27. dubna jsme vyrazili na jezdecké 
závody do Jelení u Pardubic, kde se nám opět dařilo. Obsadi-
li jsme 3., 5., 6. a 8. místo. 4. května jsme vyjeli do Pelechova 
u Přelouče a umístili jsme se na 2., 3. a 7. místě. 
 Jezdecký klub J+M Čánka vás zve na další námi pořádané 
závody v Čánce 6. července 2019.  Jezdecký klub J+M Čánka

V Ě R NÁ  g A R DA  V YS TO U PA L A  NA  B L AN Í K

Členky Věrné gardy při TJ Sokol Opočno a jejich obdivova-
telé se vypravili na výlet na posvátnou horu Blaník. 

Věrná garda TJ Sokola Opočno. foto: archiv TJ

 Po náročném výšlapu se dokonce vydali i na rozhlednu. Je 
vidět, že cvičení na XVI. sletu bylo dobrou průpravou na kon-
dici účastníků. A právě výlet byl odměnou zúčastněným za 
reprezentaci města a tělocvičné jednoty na XVI. sokolském 
sletu. Přeji všem členkám pevné zdraví a věříme, že i další slet 
bude jejich cílem.  Za TJ Sokol Opočno Jan Koďousek

D Ě T S K Á  M Í L E  P O P Á T É

Letos se konal již pátý ročník Dětské míle a tentokrát se běželo 
pro dobrou věc. Dobrovolné startovné štědrých dárců pomů-
že malé Janičce statečně bojující s dětskou mozkovou obrnou. 
Další naštěstí nepřehlédnutou změnou oproti minulým roční-
kům bylo jiné místo startu. Prostory u letohrádku, které nám 
laskavě zapůjčil Národní památkový ústav, byly lépe schopny 
pobrat neuvěřitelné množství malých závodníků a jejich rodi-
čů, prarodičů, tetiček, strýčků a fanoušků obecně. Jen malých 
závodníků dorazilo 171 a na startovném, které usnadní rehabi-
litaci malé Janičky, se vybralo fantastických 20.892 Kč. Částka 
bude rodině předána v rámci Odpoledne s Kupkou na Trčkově 
náměstí, kde bude 8. června připraven program pro děti.
 Nic z toho by nešlo bez nedocenitelné pomoci všech, kteří 
se na akci podíleli, ale také všemožné podpoře od města Opoč-
na, Národního památkového ústavu a TriClubu Dobruška 

a hlavně těch, kteří se nebáli nejisté předpovědi počasí a při-
vezli či přivedli své ratolesti do opočenského parku. Všem patří 
ohromné díky. Na příští ročník pro vás chystáme automatické 
zpracování výsledků, abyste nemuseli na vyhlášení tak dlouho 
čekat.  Za pořadatelský tým Honza Hoder

J E Š T Ě  J E D N O U  Z  H O K E J B A L U

Turnaj mladších žáků v Opočně (12. 5. 2019)
V neděli jsme absolvovali další domácí turnaj. Bohužel v prv-
ním zápase jsme byli ještě asi rozespalí a po hřišti jsme se jen 
ploužili. Podlehli jsme skvěle hrajícím klukům z Hradce Králo-
vé, je vidět, že mají vlastní hřiště a  mohou trénovat po celý rok.
 Druhý zápas proti Letohradu byl vyrovnaný celou první po-
lovinu. Měli jsme několik světlých chvil, kdy se nám podařily 
samostatné nájezdy, ty ale bohužel skončily na skvěle chytají-
cím gólmanovi. Potom, co  jsme dostali rychlé góly, jsme rezig-
novali a zápas odevzdali. 
 Pak jsme si v kabině sedli a trochu jsme promíchali sesta-
vou a kupodivu jsme v posledním zápase podali nejlepší výkon 
dne, kdy jsme sice prohráli, ale s Pardubicemi jsme drželi krok 
a sahali i po vyrovnání.
 Turnaj se nám po herní stránce moc nepovedl, musíme dou-
fat, že v příštích se chytneme. Bohužel naše výkony jsou jak 
na houpačce, jednou hrajeme jako jeden muž, jindy si nejsme 
schopní přihrát přesně ani na jeden metr.
 Nic ale nevzdáváme, budeme pořád  trénovat a dřít a věří-
me, že výsledky se nakonec dostaví.
 Po organizační stránce se také turnaj povedl a děkuji všem 
týmům, že k nám dorazily, moc děkuji všem za skvělé výkony 
a předvedenou hru.
 Děkuji i fanouškům za podporu, i když se nám zrovna nedařilo. 

Mladší žáci HBC Rangers Opočno. foto: archiv autora

Turnaj minipřípravek v Pardubicích (18. 5. 2019)
V sobotu jsme byli na předposledním turnaji mini-přípravek 
v Pardubicích. Tento turnaj se mi hodnotí velmi špatně. Nejde 
o výsledky, všechny zápasy jsme zaslouženě prohráli.
 Skóre zápasů odpovídala předvedené hře, od prvního zá-
pasu jsme byli ospalí a vůbec jsme si nevytvářeli šance. Žádná 
přihrávka nebyla přesná a bohužel jsme všichni propadli bez-
naději a turnaj jsme protrpěli.
 Proto se musíme z tohoto nezdaru poučit a do posledního 
turnaje, který nás nyní čeká, vstoupit  s vervou a touhou po 
úspěchu a slušném výsledku, abychom sezónu mohli zakončit 
se vztyčenou hlavou.
 Děkujeme pořadatelům za super turnaj a rodičům za po-
vzbuzování. Už nyní se moc těšíme na poslední turnaj celé  
sezony. Mojmír Martinec
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Uzávěrka příštího čísla 17. 6. 2019 v 15 hodin — Vyjde 27. 6. 2019

Opočenské noviny – periodický tisk územního samosprávného celku. Vydává město Opočno. 
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Tiskové centrum města Opočna. Číslo 6/2019 vyšlo 30. 5. 2019. Tisk: GZH, s.r.o. Rozšiřuje: Česká 

pošta. Volné výtisky jsou k dostání v IC Opočno, Kupkovo nám. 247. Registrace MK ČR E 11930. 

Náklad: 1.650 výtisků.

Koupím historické fotoaparáty, kapesní a náramkové hodinky, 
pohlednice, knihy, staré známky, mince, bankovky, obrazy, 

sošky, housle, pivní lahve, odznaky, šavle, bodáky a jiné zajíma-
vosti. Poradenství i návštěva je vždy ZDARMA, platba hotově. 

Volejte, pište SMS platí stále!!! 
Tel.: 605254511 p. Jiří Hrneček

—  ceník inzerce
Celá strana 19×26 cm 2720 Kč

1/2 strany 19×13 cm 1400 Kč

1/4 strany 9,5×13 cm 720 Kč

1/8 strany 9,5×6,5 cm 370 Kč

Ostatní formáty 6,05 Kč/cm2

Sleva za 6 a více opakování 30 %, za 10 a více opakování: 40 %
 Ceny jsou uvedeny včetně DPH 21 %

inzerce
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NÁSTROJE CZ, s.r.o.
Značková prodejna českých výrobců nářadí a nástrojů Dobruška
otevírací doba: Po-Pá - 7:00-12:00 / 13:00-17:00 hod. So: 8:00-11:00 hod.
Odpovědný vedoucí: Marek Frelich
Fr. Kupky 324, 518 01 Dobruška
Mobil: 606 086 884, www.nastrojecz.cz, dobruska@nastrojecz.cz

VÝROBA A PRODEJ VRTÁKŮ

R

Nově otevřeno i v sobotu!
Po-Pá otevřeno od 7:00Najdete nás i na Facebooku: 

Nástroje CZ  Prodejna Dobruška

Prodejna je v Dobrušce za kostelem v zatáčce...

Akce platí od 01.06.2019 do 30.06.2019. Fotografi e jsou ilustrační. Případné technické změny, tiskové chyby a odlišnosti ve vyobrazení jsou vyhrazeny bez upozornění. Akce platí do vyprodání zásob.

Za nákup nad 100 Kč káva na cestu.

Skladem spojovací materiál včetně NEREZového programu. 

Nabízíme Vám Coffee to GO Stroje, nářadí, nástroje 
a brusivo které bude fungovat. 

Hračky neprodáváme!

Nejširší sortiment hliníkových žebříků a schůdků v regionu a možná i dál :-) 
I bez konkurence držíme nejnižší ceny na trhu! POZOR český výrobce Alve, 

zaručená kvalita! Dlouhé stabilizační tyče pro Vaši bezpečnost.
Po dohodě s prodavačem rozvoz v regionu zdarma.

Schůdky
oboustranné
9 příček 189cm Forte

Schůdky
jednostranné
nosnost 120kg - červené
2913, 3 stupně
2914, 4 stupně
2915, 5 stupňů
2916, 6 stupňů
2917, 7 stupňů
2918, 8 stupňů

Žebřík kloubový
4-dílný
4x3 příček, 88/344cm
4x4 příček, 117/468cm

Žebřík jednoduchý
Eurostyl
200cm, 1x7 příček 3kg
256cm, 1x9 příček 3kg
284cm, 1x10 příček 4kg
313cm, 1x11 příček 4kg
398cm, 1x14 příček 6kg
512cm, 1x18 příček 8kg

Žebřík dvoudílný
univerzální Eurostyl
201/314cm, 2x7 příček 6kg
258/427cm, 2x9 příček 8kg
315/513cm, 2x11 příček 10kg
371/625cm, 2x13 příček 13kg
400/683cm, 2x14 příček 15kg

Žebřík trojdílný
univerzální Eurostyl
201/399cm, 3x7 příček 10,2kg
230/513cm, 3x8 příček 12,1kg
258/569cm, 3x9 příček 13,7kg
286/625cm, 3x10 příček 16kg
315/711cm, 3x11 příček 19,1kg

Žebřík trojdílný
univerzální Forte
356/865cm, 3x12 příček 26,6kg
412/1034cm, 3x14 příček 34,6kg
441/1120cm, 3x15 příček 40,2kg

Štafl e Forte
oboustranné
5 příček 150cm
6 příček 180cm
7 příček 200cm
8 příček 250cm
9 příček 270cm
10 příček 300cm

Schůdky 
oboustranné 
2 stupně 40cm
3 stupně 61cm
5 příček 103cm
6 příček 124cm
7 příček 145cm

2276,86 Kč bez DPH
2755,00 Kč s DPH

4957,85 Kč bez DPH
5999,00 Kč s DPH

2643,80 Kč bez DPH
3199,00 Kč s DPH

6032,23 Kč bez DPH
7299,00 Kč s DPH

6941,32 Kč bez DPH
8399,00 Kč s DPH

1064,46 Kč bez DPH
1288,00 Kč s DPH

1276,86 Kč bez DPH
1545,00 Kč s DPH

891,74 Kč bez DPH
1079,00 Kč s DPH

596,69 Kč bez DPH
722,00 Kč s DPH

457,85 Kč bez DPH
554,00 Kč s DPH

3213,22 Kč bez DPH
3888,00 Kč s DPH

2809,09 Kč bez DPH
3399,00 Kč s DPH

2065,29 Kč bez DPH
2499,00 Kč s DPH

2974,38 Kč bez DPH
3599,00 Kč s DPH

2198,35 Kč bez DPH
2660,00 Kč s DPH

3213,22 Kč bez DPH
3888,00 Kč s DPH

2313,22 Kč bez DPH
2799,00 Kč s DPH

362,81 Kč bez DPH
439,00 Kč s DPH

511,57 Kč bez DPH
619,00 Kč s DPH

817,36 Kč bez DPH
989,00 Kč s DPH

420,66 Kč bez DPH
509,00 Kč s DPH

610,74 Kč bez DPH
739,00 Kč s DPH

880,99 Kč bez DPH
1066,00 Kč s DPH

2561,16 Kč bez DPH
3099,00 Kč s DPH

1354,55 Kč bez DPH
1639,00 Kč s DPH

2809,09 Kč bez DPH
3399,00 Kč s DPH

1689,26 Kč bez DPH
2044,00 Kč s DPH

2084,30 Kč bez DPH
2522,00 Kč s DPH

938,84 Kč bez DPH
1136,00 Kč s DPH

1252,07 Kč bez DPH
1515,00 Kč s DPH

1652,07 Kč bez DPH
1999,00 Kč s DPH

723,97 Kč bez DPH
876,00 Kč s DPH

651,24 Kč bez DPH
788,00 Kč s DPH

509,92 Kč bez DPH
617,00 Kč s DPH

2478,51 Kč bez DPH
2999,00 Kč s DPH

1610,74 Kč bez DPH
1949,00 Kč s DPH

2643,80 Kč bez DPH
3199,00 Kč s DPH

1900,00 Kč bez DPH
2299,00 Kč s DPH

1982,64 Kč bez DPH
2399,00 Kč s DPH

inzerce
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FILHARMONIE

M Ě S T O  O P O Č N O  V Á S  Z V E  
N A  K O N C E R T  V  R Á M C I  F E S T I V A L U

O P O Č N O  F R A N T I Š K A  K U P K Y

Předprodej vstupenek 
v Informačním centru Opočno 

a na www.ticketstream.cz.
Cena 350 Kč a 250 Kč.

na  nádvoř í  
Státního zámku Opočno

HRADEC KRÁLOVÉ

pátek 28. června 2019 
od 20:30 hodin

 

program koncertu na webu kupka.opocno.cz


